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Ploeg  
   maakt 
het!

Ploeg maakt het. Kunststof kozijnen, deuren, schuifpuien, dakkapellen 
en meer producten voor het verduurzamen van uw woning. Dat maken 
we allemaal in eigen huis; van verkoop en productie tot montage en 
onderhoud. Op die manier krijgt u van ons de beste kwaliteit en service.

Ervaar het zelf. Vraag de brochure aan of kom langs in onze showroom 
voor een advies op maat. ploegkozijnen.nl

Hét adres voor kunststof kozijnen en dakkapellen
Vraag ons gratis 
inspiratiemagazine 
aan via de website.

Inspiratiemagazine | Ploeg thuis

kozijnen  |  ramen  | deuren  |  schuifpuien  |  dakkapellen

gewoon
goed

binnen
en buiten
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Aan het werk

Wat een bijzonder en leuk werk heb
ben sommige mensen toch! We inter
viewden in dit nummer verschillende 
inwoners over wat zij doen. Zelf mag ik 
ook niet klagen met mijn werk. De  
afwisseling en de mensen die ik  
ontmoet maken het altijd weer bijzon
der. Maaike zorgt er als zzp’ende boerin 
voor dat de boer ook eens een dagje 
weg kan. Ze is dol op koeien en een lik 
van een kalfje in haar gezicht kan haar 
niet deren... Ik zou het verschrikkelijk 
vinden. Mees gaat als jonge duiker 
de wereld over en maakt onder de 
zeespiegel een hoop mee. En hoe zit 
het met de werkgelegenheid in Kaag 
en Braassem? Staan we er een beetje 
goed op en doen we het economisch 
gezien goed?
Verder hebben we het verhaal van 
Arjan; hij werkt als timmerman bij een 
grote scheepswerf op Kaageiland. In 
zijn vrije tijd heeft hij een polyester boot 
zo mooi opgeknapt, dat het lijkt alsof 
ie net uit de werkplaats komt. Dan is je 
werk wel echt je hobby. En zo zou het 
natuurlijk voor iedereen die werkt  
moeten zijn. Zeker nu we tegenwoordig 
steeds langer moeten werken. Hopelijk 
blijven we dat met plezier doen! Ik in 
ieder geval wel, jij ook?
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Tekst: Syb van Ruiten. Beeld: privébezit

Hier!
In Hier! en Daar!  staan steeds 
twee families centraal.  
De ene familie koos ervoor 
te vertrekken, de andere 
kwam hier in Kaag en 
Braassem wonen.

De van oorsprong Haagse 
Rob Hurenkamp (70) vertrok 
op zijn 19e naar Zuid-Afrika, 
waar hij introk bij zijn oom en 
tante, met het idee om er een jaartje 
tussenuit te gaan. Het werden er twintig. 

‘Ik woonde bij mijn oom en tante in. Daar kon ik ‘s avonds 
gewoon mee-eten en hoefde ik me verder weinig zorgen  
te maken, dus vond ik het niet eng om zo ver van huis te 
zijn. Ik ging in de posterwinkel van een vriend van mijn  
oom werken. Aanvankelijk zou ik dat een jaar doen, maar 
ik vond het zo leuk dat ik ben blijven plakken. Zo ben ik de 
lijstenmakersbranche ingerold, waarin ik ruim veertig jaar 
heb gewerkt.’ Rob ontmoette in Zuid-Afrika zijn vrouw  
Sue en samen kregen ze drie kinderen. Maar in 1992, na 
zoveel jaar in het buitenland, begon Nederland weer aan 
hem te trekken. 

Naar Alphen
‘Op een gegeven moment wilde ik toch weer graag terug. 
Maar ja, waar ga je dan wonen? Mijn broer woonde in 
Alphen aan den Rijn, die plaats was destijds enorm aan het 
uitbreiden. Hij zou een woning voor ons zoeken en zo is het 
ook gegaan. We verhuisden naar Nederland. Jaren later 
werd Alphen ons een beetje te groot. Toen wij er kwamen 
wonen, was het nog een kleine stad, inmiddels ging het 
richting de negentigduizend inwoners. De kinderen waren 

ook uit huis en mijn pensioen 
kwam in zicht, dus besloten we 

iets meer landelijk te gaan wonen.’

Ontzettend vriendelijk
‘Vijf jaar geleden trokken we daarom een cirkel 

om Alphen, daarbinnen moesten we een huis vinden. 
Hoogmade kwam toen op ons pad, maar het had ook  
zomaar Rijnsaterwoude kunnen zijn, of Woubrugge.  
We wonen mooi in het centrum. Het is maar een dorpje  
van 1700 inwoners natuurlijk. Wat ons opviel, is dat iedereen 
zo ontzettend vriendelijk is. In de stad is niet iedereen  
dat altijd, maar hier begroeten ze je gewoon op de fiets: 
‘Goedemorgen.’ Of je maakt een praatje aan de kassa van 
de supermarkt. Het bevalt me prima, ik vind Kaag en  
Braassem een hartstikke leuke gemeente. Het is niet dat 
we ineens lid zijn geworden van de buurtvereniging, maar 
Hoogmade is wel een heel gezellig dorp. Elke keer als ik 
weer thuiskom, denk ik: ‘Wat is het hier toch leuk.’ 
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Daar!
Ken jij iemand die het leuk zou 
vinden om in deze rubriek te 

staan? Mail ons dan op  
info@hierinderegio.nl.

denken.’ Jeanette woont er 
prettig en hoeft er de Veen of 

Oud Ade niet te missen. ‘Het is 
heel fijn wonen hier. Ik zit zo in de 

stad; iedere zaterdag ga ik even naar de 
markt. Niet om wat te kopen, maar gewoon 

om mensen te kijken. Dan loop ik een rondje en drink ik 
ergens een kop koffie. Ik doe ook vrijwilligerswerk bij het 
ziekenhuis hier in Leiderdorp, ook lekker dichtbij. Daar zie ik 
bovendien allemaal bekenden uit Roelofarendsveen.’

Ik hoef niet terug
‘Zes jaar geleden is mijn man Peter overleden. Daarna  
kreeg ik heel vaak de vraag of ik terug zou willen naar 
Roelofarendsveen, maar dat wil ik niet. Ik heb hier eigenlijk 
het beste van twee werelden. Ik heb familie en vrienden in 
Roelofarendsveen wonen, maar ik heb ook vriendinnen hier. 
Iedere week pas ik een dag op de zoons van onze oudste 
dochter en zij woont in Warmond. Daar zit je vanaf hier zo. 
Het bevalt me hier heel goed. Ik heb ook heel fijne buren. 
Dat wordt vaak onderschat, maar is echt belangrijk. Ik ben 
nu wat ouder en gelukkig nog heel vitaal. Maar als dat wat 
minder wordt en ik zorg nodig heb, is het fijn als je buren 
hebt die wat voor je willen en kunnen doen. Ja, het dorps-
gevoel is hier wel wat minder dan in Roelofarendsveen, 
maar dat mis ik toch niet echt. De mensen die hier wonen 
ken ik ook niet allemaal, maar dat vind ik eerlijk gezegd 
eigenlijk wel prettig.’

Net over de grens van Kaag 
en Braassem woont de  
Veense Jeanette Rodenburg (71). 
Na jaren in Roelofarendsveen en 
Oud Ade te hebben gewoond met haar 
man Peter, verhuisden ze bijna twaalf jaar 
geleden naar Leiderdorp. 

‘Nadat ons eerste huis te klein werd, kochten mijn man en 
ik een huis op het Noordeinde, voorbij de kerk en naast  
Huize Jacobus. We keken uit over de tuin van het 
bejaarden tehuis. Dat was fijn, we hielden namelijk niet  
van tuinieren. Maar toen ging het bejaardentehuis weg en  
kwamen er appartementen voor in de plaats. We besloten 
weer te verhuizen. Onze twee kinderen zaten inmiddels in 
Leiden op school en fietsten daar ook elke dag naartoe.  
Er kwam in Oud Ade een huis te koop en we dachten: 
‘Waarom eigenlijk niet?’ Het scheelde toch een stuk fietsen. 
We hebben er bijna vijftien jaar gewoond. Ik werkte destijds 
achter de balie bij de gemeente en fietste iedere dag naar 
de Veen.’

Een appartement: heerlijk
Toen de kinderen het huis eenmaal hadden verlaten,  
begonnen ze weer over verhuizen na te denken. Jeanette: 
‘Ik zeg altijd: ‘Ik lijk actief, maar ben lui.’ Ik ben geen meisje 
voor in de tuin. Dit appartement in Leiderdorp kwam voor-
bij en dat trok ons wel. We hoefden er niet lang over na te 
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Tekst: Niko van Brussel Beeld: Jan Willem Ouwerkerk.
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maar denken we 
ookgroen mee? 

In 2030 moeten er in Kaag en Braassem 
1.580 woningen zijn bijgebouwd. Naast 
alle puzzelstukjes die dat sowieso met 
zich meebrengt, is de groenvoorziening 
een heikel punt. Of we de voorgestelde 
veertien voetbalvelden aan extra  
groen en een halve boom per huis  
daadwerkelijk gaan halen, moeten we 
gaan zien. D66 en SvKB vinden het  
echter nog niet genoeg. Zij willen nóg 
meer groen en legden dit voorstel vast 
in een ‘Groen licht voor de boom’-plan. 
Hier! bekeek het voorstel van alle  
kanten. Is het reëel? En hoe staat de  
gemeente tegenover het groenbeleid? 

Huizen oké

De gemeente bouwt al die geplande huizen natuurlijk  
niet zelf, maar moet er wel voor zorgen dat dat voor elkaar 
komt. Een ingewikkelde puzzel voor de verantwoordelijk  
wethouder Dolf Kistemaker. In de september-editie van Hier! 
zei hij daarover: ‘Van alle kanten krijg ik stukjes aangereikt en 
die passen niet allemaal. Af en toe moet je er met een figuur-
zaag een stukje afzagen.’ Hij sprak ook liever over ‘ruimtelijke 
ontwikkeling’. Een deel van die ruimtelijke ontwikkeling gaat 
over de groenontwikkeling. In de Leidraad inrichting open-
bare ruimte (LIOR) wordt uitgegaan van een realisatie van  
45 vierkante meter groen per woning. Dat zou betekenen dat, 
als er in 2030 1.580 woningen zijn bijgebouwd, er ook bijna 
zeven hectare groen is aangelegd. Dat is een oppervlak van 
veertien voetbalvelden. Maar dat niet alleen: ook zou voor 
ieder huis 0,4 boom moeten worden aangeplant. Voor D66 en 
SvKB is dat te weinig. Carsten Zwaaneveld en Hilde Bax stellen 
voor dat uit te breiden tot één boom per nieuwbouwwoning, 
maar doen nog meer voorstellen om Kaag en Braassem groe-
ner, natuur lijker, aantrekkelijker (en gezonder) te maken. 

Te veel vergrijsd en versteend 
Er zijn er nog veel vergrijsde, versteende gebieden in onze 
kernen, zo stellen Carsten en Hilde. En daar moet wat aan 
gebeuren. Niet alleen door bestaande bomen te beschermen 
of een-op-een te vervangen, maar ook door nieuwe bomen aan 
te planten. Zij verwijzen daarbij naar de 3-30-300-regel, die 
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gebracht. De conclusie is dat een krappe zeven procent van 
alle huidige gemeenten in Nederland aan de 3-30-300-regel 
voldoet. Dus waarom zouden we een 3-30-300-regel als norm 
hanteren, als 93 procent er niet aan voldoet? Wellicht, zo 
stellen de vakbladen, is het verstandiger om uit te gaan van 
een wat haalbaarder norm. Het voorstel is te beginnen met 
1–20–300. Echter: daar wordt door andere deskundigen weer 
tegenin gebracht dat nou juist die 30-norm zo belangrijk is 
voor de gezondheid. 

Niet alleen kijken naar de hoeveelheid 
Hier! legde het Groen licht voor de boom-voorstel ook 
voor aan een man uit de praktijk. Frans Jansen is hovenier 
en bioloog en onder meer betrokken bij het beheer van het 
Eerste Stuk, een klein bos in Nieuwe Wetering. Hij heeft veel 
sympathie voor het voorstel, maar zijn opleiding als bioloog 
maakt dat hij niet alleen oog heeft voor het beheer. Hij maakt 
zich zorgen over het ontbreken van een ruimtelijke benade-
ring waarin bij de plannenmakerij ook gewerkt wordt aan 
een ‘ecologische infrastructuur’. Serieus werk maken van het 
behouden en waar mogelijk versterken van de biodiversiteit, 
een doel dat ook de gemeente nastreeft, gaat verder dan een 
bomenplan. Als je wilt voorkomen dat het aandeel wilde 
planten en dieren achteruitgaat, moet je meer doen. Zoals in 
een woonwijk wegen liggen, moet je ook groene verbindin-
gen voor de natuur aanleggen, waarlangs dieren zich kunnen 
verplaatsen. Frans: ‘De invalshoek is dan dat je kiest voor 
dooradering van openbare ruimte met groen en open water. 
Die moet aansluiten bij de al bestaande natuur in groene en 
watergebieden.’ Kortom: een pleidooi om verder te kijken dan 

overal in opkomst is. Dat zou betekenen dat iedere inwoner 
zicht heeft op minstens drie bomen, er in de buurt min-
stens dertig procent bladerdek moet zijn en je op maximaal 
driehonderd meter afstand een park of plantsoen met bomen 
hebt. Waarom die regel toepassen in onze gemeente? Het is 
natuurlijker, gezonder en aantrekkelijker om in te wonen en 
andere inwoners te ontmoeten, zo wijzen tal van onderzoeken 
uit. Daarbij verwijzen Carsten en Hilde naar het veranderen-
de weer: meer hitte, meer neerslag en vaker vervuilde lucht. 
Door nu te beginnen met de aanplant van extra bomen, en dit 

steeds mee te nemen in zowel nieuwbouwontwikkelingen als 
de herinrichting van wijken en pleinen kunnen we, zo stellen 
ze, naar die dertig procent groeien. Kortom: liever vandaag 
dan morgen beginnen. Overigens doen ze nog meer voorstel-
len. Daarover lees je in het kader meer. 

Graag ook struiken, kruiden en gras
Wie de vaktijdschriften erop naleest, komt tot de conclusie 
dat steeds meer gemeenten de 3-30-300-regel omarmen als een 
goede norm. Toch komt er uit die hoek ook kritiek. Zo zou er 
te weinig nadruk liggen op de variatie in het groen. Bomen, 
met name oudere bomen, zijn van onschatbare waarde, maar 
struiken, kruiden en gras zijn net zo essentieel. Afwisseling 
van hoge en lage beplanting is belangrijk voor vogels en 
insecten en leiden tot meer biodiversiteit. Bovendien hebben 
mensen behoefte aan gebruiks- en ontmoetingsplekken in 
het groen. Met bomen alleen creëer je geen gebruiksgroen. 
Kortom: het gaat om een breed pallet aan soorten groen. Een 
tweede punt van kritiek is de haalbaarheid. Zo is voor heel 
Nederland de stand van zaken van de 3-30-300-regel in beeld 

Zicht op drie bomen, dertig procent bladerdek 
in de buurt en max driehonderd meter  
van een park: dat is de 3-30-300 regel
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en veilig’ is. Het voorstel van Hilde en Carsten gaat meer over 
‘gezond, groen, natuurlijk en aantrekkelijk’. In een eerste reac-
tie zeggen de burgemeester en wethouders dat ze het initiatief 
waarderen, maar ze wijzen erop dat de bijbehorende kosten 
niet begroot zijn.  

Bouwen op De Bult
Hoe dit nu verdergaat? Een eerste aanzet voor discussie 
daarover werd gevoerd op de inloopavond van 27 september 
voor de inwoners van Nieuwe Wetering. In het groengebied 
De Bult in Nieuwe Wetering worden, als het aan de gemeente 
ligt, straks twaalf sociale huurwoningen gebouwd. Op dit 
moment staan daar bomen, of – zoals B&W het noemen 
– ‘bosplantsoen zonder beschermde natuurwaarden’. Wel 
constateert men dat ‘elk groen om diverse redenen waardevol 
is en om die reden een-op-een gecompenseerd moet worden.’ 
Waar die compensatie komt, hoe dit eruit gaat zien en wat 
het mag kosten is nog niet bekend. Maar: ‘Daarvoor wordt 
gekeken naar een locatie bij de Oostveenweg.’ De vrijwilligers 
van Stichting Natuurbelevingstuin De Bult, die het naastlig-
gende gebied onderhouden, zijn daar niet blij mee en wijzen 
erop dat het groen daar ooit is aangelegd ter compensatie van 
de aanleg van de HSL. ‘En nu ga je een compensatiegebied 
weer compenseren. Dan begin je weer van vooraf aan. Het 
duurt wel even voordat daar dan weer een vergelijkbaar bos is 
ontstaan. Natuurlijk heeft men wel begrip voor de noodzaak 
om woningen te bouwen. Daarom ook werd een alternatief 
voorgesteld, waarvoor minder bomen hoeven te worden gekapt.  

Wordt vervolgd
Deze discussie is de eerste van waarschijnlijk nog vele over het 
groenbeleid van de gemeente. Hoe gaat de gemeenteraad, die 
woningbouw tot prioriteit nummer één heeft verklaard, dit 
plan op De Bult beoordelen? En wat vinden de raadsleden van 
het ‘Groen licht voor de boom’-plan van Carsten en Hilde? 
B&W hebben een ‘strategisch groenbeleid’ in voorbereiding, 
dat onder andere moet gaan over een biodivers en toekomst-
bestendig bomenbeleid. Hoe ‘soepel’ zal de gemeenteraad 
omgaan met het beleidsdoel voor groen? Komen die zeven 
hectare extra groen er daadwerkelijk? En zo ja: waar?  
We houden het voor jullie in de gaten. 

alleen de bebouwde kom. Hij vindt het begrijpelijk, dat  
Carsten en Hilde met de invalshoek ‘bomen’ direct inhaken 
op het groenbeleid, maar mist dus de ecologische infra-
structuurbenadering.  ‘Maar met goed gekozen locaties voor 
boomgroepen en bomenlanen zou je alsnog kunnen werken 
aan ecologische verbindingen. Zeker als je daar ook ‘struweel’, 
ofwel struikgewasbegroeiing, kruidenrijke bermen en natuur-
vriendelijke oevers en open water bij betrekt. De groei onder 
en in de buurt van bomen leveren een belangrijke meerwaarde.’

LIOR en IBOR
Het aanplanten van bomen kost geld en dat geldt ook voor 
het onderhoud en beheer van die bomen. Als de huizen er 
eenmaal staan, zijn de bijbehorende kosten van beheer en 
onderhoud van de openbare ruimte (van wegen en riolering 
tot lantarenpalen) voor de gemeente. Bij het vaststellen van 
een bouwplan wordt daarmee nadrukkelijk rekening gehou-
den. Regels zijn vastgelegd in de al eerdergenoemde Leidraad 
inrichting openbare ruimte (LIOR). Daarmee probeert de 
gemeente te voorkomen dat ze na oplevering van een project 
voor onverwachte kosten komt te staan. Die kosten worden 
elke vier jaar opgenomen in het IBOR-plan, het Integraal 
beheerplan openbare ruimte. Dat plan loopt dit jaar af en een 
nieuw plan moet nog door de gemeenteraad wordt vastge-
steld. Het oude plan werd vastgesteld op 27 januari 2020. Voor 
de geïnteresseerden: de discussie daarover is nog te streamen 
op de gemeentesite.

Schoon, heel en veilig?
‘Als we ons ergens hard voor willen maken, dan is het wel dat 
de openbare ruimte schoon, heel en veilig is. Dus zijn wij voor 
het IBOR.’ Aldus sprak Peter van Dijk van de VVD Kaag en 
Braassem bijna vier jaar geleden. Over hoeveel geld gemoeid 
is met en nodig is voor het dagelijks onderhoud en beheer 
van de openbare ruimte, liepen de discussies destijds hoog 
op. Voor de duidelijkheid: het grootste gedeelte van het geld 
‘voor de openbare ruimte’ gaat naar het onderhoud van de 
wegen en het riool. Wel kwam men een bedrag van € 100.000 
overeen, die bestemd was voor de verbetering van de kwaliteit 
van het bestaande groen. De hamvraag wordt ook nu weer 
wat je over hebt voor een openbare ruimte die ‘schoon, heel 
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Schoolbaan 28
2371 VJ Roelofarendsveen
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Groencentrum
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langs

Leuk om als cadeau te geven.
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Ook losse Amaryllis bollen!
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Het aanvullen tot 
dertig procent 
bladerdek in alle 
buurten en één 
boom per 
nieuwbouwwoning 
moet worden 
opgenomen in 
het gemeentelijk 
beleid. 
Concreet betekent dit:
verhoog in de Leidraad 
inrichting openbare ruimte 
(LIOR) de aanplantnorm van 
0,4 naar 1 met de moge-
lijkheid dit deels op private 
grond in te vullen waar 
passend. 
 Neem een 30% bladerde-
knorm op in de LIOR waarbij 
ruimte bestaat voor een 
ingroeipad.
 Geef nieuwe inwoners en 
bewoners van (nieuw)bouw-
ontwikkelingen zaailingen 
van bomen c.q. stimuleer 
initiatieven daartoe.

Bomenkap enkel 
toestaan met 
vergunning of 
uitzondering 
Concreet betekent dit:
herzie de kapverordening. 
 Pas daarbij het uitgangs-
punt ‘nee, behalve indien’ 
toe in plaats van ‘ja, tenzij’.
 Sta kap alleen toe bij 
ziekte van boom of gevaar-
zetting, behoudens wanneer 
herplant de artikel 4 (hui-
dig) genoemde belangen 
verbetert. Verplicht herplant 
van een boom in dezelfde 
categorie op eigen terrein.
 Actualiseer de lijst van 
beschermwaardige bomen.
 Stel een redelijke onder-
grens voor de kapverorde-
ning vast. 
 Neem een regeling op 
voor afkoop van de herplant-
plicht indien herplant tot 
onredelijkheden van overwe-
gende aard zou leiden.

CO2-, klimaat- en 
landschaps neutrale 
vervanging van 
bomen
Concreet betekent dit: 
neem in aanbestedingen 
van werkzaamheden aan 
de openbare ruimte werken 
zonder kap van bomen als 
voorwaarde op. 
 Pas bij eigen werkzaam-
heden kap pas als laatste 
optie toe.
 Stel bij noodzakelijke kap 
CO2-, klimaat- en land-
schapsneutraal als hard 
vereiste.
 Inventariseer hoe een 
gemeentelijke kwekerij van 
openbaar groen kan bijdra-
gen aan beschikbaarheid 
van geschikte bomen en het 
drukken van kosten.

Vruchtdragende 
bomen planten in 
alle kernen

Concreet betekent dit: 
inventariseer waar een 
aanbod aan fruitbomen aan 
recreatieve wandel- en fi ets-
routes evenals in woonwijken 
het meest gewenst is.
 Ga in samenwerking met 
(I)KC’s op zoek naar geschik-
te locaties voor voedselbos-
sen.

Het vastleggen 
van biodivers en 
toekomstbestendig 
bomenbeleid
Concreet betekent dit: 
neem het versterken van 
fl ora en fauna als eigenstan-
dig belang op in de richtlij-
nen voor assortimentskeuze.
 Analyseer welke gevolgen 
klimaatverandering heeft 
voor de gezondheid van 
ons bomenbestand en pas 
onderhoud en aanplantas-
sortiment daarop aan.

‘Groen licht voor de boom’, 
het voorstel aan 
de gemeenteraad
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*Ook lekker:  
gebruik 200 g boeren 

jong belegen (van familie 
Heemskerk uit Oud Ade) en  

200 g boerenkaas van 1 jaar oud  
(van familie van der Poel uit  

Rijpwetering)

Meer info over boeren Leidse kaas 
op: www.boerenleidsekaas.nl/ 

?pagina=boerenleidse

Lekkers uit de regio
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Ingrediënten

1 teen knofl ook
1 tl maïzena
2 dl droge witte wijn
200 g boeren Leidse 
belegen kaas (van 
familie Heemskerk uit 
Oud Ade), geraspt*

(2 personen)

200 g boeren belegen 
kaas (van familie 
Rotteveel uit Rijp-
wetering), geraspt*
evt. wat citroensap 
Nodig: (fondue)pan 
met dikke bodem

Boerenkaasfondue

Snijd de knofl ook doormidden en wrijf de pan in 
met de doorgesneden teen. Knijp de knofl ook 
erboven uit. Roer de maïzena door de (koude) wijn 
en verhit dit in de pan tot net onder het kookpunt. 
Voeg dan beetje bij beetje en al roerend de kaas 
toe. Voeg, om de kaas en wijn goed te binden, 
eventueel een beetje citroensap toe. Het geheel 
wordt nu een egale vloeiende massa. Breng de 
kaasfondue eventueel op smaak met een snufje 
peper. 
Tip: zorg dat je de kaas niet te snel toevoegt aan de 
wijn; zo blijft alles goed op temperatuur.
Voor erbij:
Naast traditioneel donker brood kun je denken aan 
bloemkool- of broccoliroosjes, tomaatjes, paprika, 
selderij, champignons of witlof. Je kunt de groen-
ten van tevoren kort voorkoken, zodat ze beetgaar 
zijn. Ook lekker: zoetere combinaties met stukjes 
fruit, zoals appel, peer, druiven of ananas.

Dit recept wordt aangeboden door 
De Kaaswereld Roelofarendsveen.
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Tekst: Tristen Muller. Beeld: Privébezit

 

Komen Lopen 
Maarten (49) en Wijnand (54) van  
der Meer over het succes van hun 
coverband ‘Komen Lopen’.

Hoe is de band ooit ontstaan?
Wijnand: ‘Samen met mijn broers Ruud 
en Maarten besloten we zo’n 25 jaar 
geleden om muziek te gaan maken. En 
vanaf het eerste moment bleek dit een 
groot succes. Daar was ik toentertijd 
best verbaasd over. Blijkbaar heeft  
het feit dat drie broers samen muziek  
maken toch iets magisch, waardoor  
het aantrekkingskracht krijgt.’ 
Jullie zijn familie van elkaar. Ontstaat 
daardoor ook een extra sterke band? 
Wijnand: ‘Zeker. Komen Lopen staat 
voor lol maken. Wanneer we bijvoor
beeld een optreden hebben aan de 
andere kant van het land, trekken we 
dagenlang met elkaar op. Zowel voor, 
tijdens als na de show hebben we dan 
de grootste lol. Nee, een familieruzie 
komt niet voor gelukkig.’
Maarten: ‘Eens. Wat denk ik ook een 

belangrijk onderdeel is van het succes, 
is het gemak waarmee we muziek  
maken. Als we bij wijze van spreken  
een leuk nummer op de radio horen, 
kunnen we het ’s avonds instuderen 
en de dag erna uitvoeren. Wij hoeven 
elkaar maar aan te kijken en we weten 
wat er gevraagd wordt. Dat is best 
uniek. Laatst speelden we op een feest
je waar Eva Jinek ook was. Ze was zo 
enthousiast dat ze vroeg of we een keer 
bij haar show wilden langskomen. We 
moesten dan wel een nummer spelen 
van Stromae, Bruce Springsteen en 
Harry Styles. Dat hebben we toen in een 
middagje ingestudeerd en ‘s avonds  
in de show gespeeld. Dat was een  
geweldige ervaring.’
Dat snap ik. Op welke plekken treden 
jullie eigenlijk allemaal op?  
Wijnand: ‘In de beginjaren traden we 
vooral hier in de regio op. Leuke woord
speling hè? Uiteindelijk bouw je veel 
connecties op, waardoor je op steeds 
meer plekken terechtkomt. Zo heb
ben we opgetreden bij de alternatieve 

Elfstedentocht in Oostenrijk en op het 
festival Oerol op Terschelling. Het is  
beide erg leuk om te doen. In de  
gemeente heb je trouwe fans die altijd 
helemaal losgaan en op de onbekende 
plekken kun je mensen verrassen.’
Maarten: ‘Naast onze optredens  
hebben wij ook een kleine act: de 
miniconcertzaal. We treden dan een 
kwartier op voor een klein publiek in 
een omgebouwde caravan. Met deze 
act stonden we bijvoorbeeld op rond
reizend theaterfestival De Parade.’
Wijnand: ‘Ja, dat zijn mooie, intieme 
ervaringen. Op onze website kunnen 
mensen goed zien hoe het concept 
eruitziet.’
Is de miniconcertzaal ook onderdeel 
van jullie toekomstplannen?  
Maarten: ‘Zeker. Als de Stones nog 
nieuwe nummers kunnen maken op 
hun tachtigste, kunnen wij ook nog wel 
even doorgaan, toch? We hopen zeker 
nog een tijd door te gaan, ook met de 
miniconcertzaal. Wellicht kunnen we 
hiermee de weg naar de grote festivals 

Komen Lopen, Lekker Weer: wie kent ze niet? Het zijn  
twee van de vele bands uit onze eigen regio, die succesvol  
muziek maken en al jaren optreden na optreden hebben. 
Ook Jarno van Tol timmert als muziekproducer onder  
de naam ‘Troopa’ lekker aan de weg. Hoog tijd voor  
een nadere kennismaking.

Muzikanten  
van eigen bodem
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15in Nederland vinden. We kijken er in  
ieder geval naar uit om er vaker mee 
aan de slag te gaan.’
Wijnand: ‘Zolang we het nog leuk 
vinden, in staat zijn om op te treden en 
geboekt worden, gaan we lekker door 
met muziek maken. We willen dan 
ook graag alle fans bedanken die ons 
de afgelopen jaren gesteund hebben. 
Zoals ook afgelopen kermis weer! Dat 
waarderen we enorm. Zonder hen is 
optreden een stuk saaier.’ 

Lekker Weer
Siem Elsgeest (28) over de feestband 
‘Lekker Weer’.

Hoe is júllie band ontstaan? 
Siem: ‘Dat was in 2015. Twee van onze 
bandleden, Corné en Yoep, waren net 
gestopt met hun eerdere band. Ze wil-
den iets nieuws te beginnen en vroegen 
Koen, Joost en mij om deel uit te gaan 
maken van de nieuwe medleyband, 
waarin je een aaneenschakeling van 
fragmenten van populaire liedjes zingt. 
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Later hebben Koen en Yoep de band 
verlaten en zijn Jasper en Roy in hun 
plaats gekomen. Hoe we op de naam 
van de band kwamen? Vroeger  
bestond er een band met de naam  
‘Gratis Bier’. Stel, je ziet dat op een  
poster staan als aankondiging voor  
een festival, dat is toch fantastisch? 
Daar hebben we ‘Lekker Weer’ vandaan, 
want dat is natuurlijk wat mensen  
ook willen op een festival.’
Kun je omschrijven hoe de weg naar 
de optredens eruitziet? 
‘Je werkt eigenlijk altijd toe naar het  
festivalseizoen. Daarom willen wij in 
april altijd een nieuwe set klaar hebben. 
Er gaat veel tijd zitten in promotie en in 
het samenstellen van de medleys. Om 
een voorsprong te hebben op andere 
bands, kun je maar beter zo vroeg  
mogelijk beginnen.’
Wat maakt het voor jou zo leuk om 
muziek te maken? 
‘Het feit dat je op het podium staat  
voor duizend mensen en dat iedereen 
geniet, dat is fantastisch. Dat gevoel 
heb ik vaak gehad tijdens De Veen  
Gaat Vreemd of de kermis. Ook ons  
‘unplugged’ optreden bij Wagenaar 
vond ik persoonlijk heel gaaf. We speel-
den daar een akoestische set, waardoor 
de sfeer heel intiem werd en er ruimte 
was voor grapjes tussendoor. Daarnaast 
ben je rond een optreden lekker met je 
vrienden op pad en heb je plezier in wat 
je doet. Zelfs als je af en toe een minder 

leuk optreden hebt, is dat de reden dat 
het leuk blijft.’
Tot slot: het is bekend dat jullie  
binnenkort helaas gaan stoppen.  
Vanwaar dit besluit? 
‘We hebben prachtige jaren gehad, 
maar we merkten de laatste tijd dat 
we niet langer het plezier haalden uit 
de tijd en energie die we erin stopten. 
Iedereen wordt ook een jaartje ouder  
en krijgt andere verplichtingen, dus 
eigenlijk is het een mooi moment om 
te stoppen. We geven op 18 november 
nog een XXL-afscheidsconcert in pop-
podium Nobel in Leiden, dus we gaan 
er een geweldige afsluiting van maken!’

Troopa 
Jarno van Tol (19) maakt onder de 
naam ‘Troopa’ faam als muziek -  
producer.

Jarno, jij maakt je eigen muziek.  
Hoe kwam je op het idee? 
Jarno: ‘Ik maak al zo’n vijf jaar muziek. 
In eerste instantie begon ik als produ-
cer, waarbij ik beats maakte voor ande-
ren. Later ben ik ook mijn eigen teksten 
gaan schrijven. Ik ben op gegroeid in 
een muzikale familie. Zo ben ik op mijn 
achtste begonnen met drummen en 
daarnaast heb ik ook in een fanfare  
gezeten. Uiteindelijk ben ik zelf dus 
gaan produceren. Het is superleuk om 
met muziek bezig te zijn en daarnaast 
kun je er ook goed je creativiteit en 

gevoelens in kwijt.’
Hoe gaat het produceren van een 
nummer in z’n werk? 
‘Vaak begin ik met het bedenken van 
een refrein. Ik begin dan gewoon te 
neuriën in de microfoon, waarna er een 
soort flow ontstaat. Die flow vul ik dan in 
met woorden en als het refrein eenmaal 
staat, schrijf ik snel de rest van de tekst 
uit. Dat gaat meestal vrij soepel. De 
inspiratie voor de teksten kan komen 
uit mijn eigen leven, maar ik haal ook 
regelmatig inspiratie uit teksten van 
andere artiesten.’
Klinkt goed. Hoe zie je jouw  
ontwikkeling op dit gebied in de  
komende jaren voor je?
‘Momenteel volg ik een muziek-
opleiding, dus dat is goed te combi-
neren met het maken van mijn eigen 
nummers. Verder hoop ik nog jaren 
muziek te maken met vrienden in 
onze muziekstudio in SplotsZ, waar we 
volgend jaar februari ook een feest gaan 
organiseren. Daarnaast willen we vanuit 
de studio met een groepje workshops 
gaan geven voor beginnende produ-
cers/rappers. Ja, die studio voelt echt  
als een tweede thuis voor mij. Als het 
me de komende jaren lukt om mijn 
eigen unieke sound te vinden en me 
te onderscheiden van andere jonge 
producers/rappers, zie ik een mooie 
toekomst voor me.’

‘We willen vanuit 

de muziekstudio in 

Splotsz workhops 

gaan geven’ 
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SCAN HIER! SCAN HIER!

Eropuit in de regio is altijd leuk. Vooral ook 
omdat er in Kaag en Braassem zoveel te 
beleven is. Hier! licht in elke editie een 
paar activiteiten of evenementen uit. 

Op st-app! 

Uitgelicht:
Popkoor Scala ‘Music was our fi rst love’  
27, 28 en 29 oktober  
Scala bestaat 25 jaar en viert feest. Op vrijdag 27, zaterdag 28 en 
zondag 29 oktober 2023 geeft het popkoor het jubileumjaarconcert ‘Music 
was our fi rst love’ in de Spreng in Oude Wetering. Het repertoire bestaat uit 
nieuwe liedjes en is ook een feest van herkenning voor de trouwe fans, die heb-
ben gestemd op nummers van de afgelopen jaren. Scala is een dynamisch koor 
met een eigen combo onder leiding van dirigent Rik Henning. Kaarten à € 12,50 
zijn te koop bij boekhandel Veenerick en Primera Domien Koek. scalapopkoor.nl 

Toneelvoorstelling Hosseini 
18 november
In de noodopvang van Leiden ontmoet Renée Coralie tijdens het geven van 
Nederlandse les de Afghaanse vluchteling Ayoub. Na hun ontmoeting staat hun 
leven op zijn kop: ze worden verliefd en Renée raakt tegen iedere verwachting 
in zwanger. Parallel aan de verliefdheid loopt Ayoubs asielprocedure, die abrupt 
eindigt in de illegaliteit. Hosseini is een autobiografi sch portret en toont de ach-
terkant van het Nederlandse asielbeleid. Het is een verhaal over dat wat je niet in 
de krant leest. Want wat doe je als je geliefde uitgeprocedeerd is? De voorstelling 
is te zien bij Poco Más in Roelofarendsveen. Tickets: wijpresenteert.nl/voorstellingen

Hij komt, hij komt!
Op deze dagen komt Sinterklaas aan in de dorpen van Kaag en Braassem. 
Roelofarendsveen: 18 november rond 15.00 uur
Leimuiden: 25 november rond 10.30 uur
Woubrugge: 25 november rond 12.00 uur
Rijnsaterwoude: 25 november rond 14.00 uur
Rijpwetering/Oud Ade: 26 november rond 14.00 uur 
Hoogmade: 5 december in de ochtend
Volg de Hier! in de regio app of Facebookpagina voor de exacte tijden en locaties.

Meer uittips 
Concerten, toneel- en fi lmvoorstel-
lingen, lekker uit eten, workshops, 
fi ets-, wandel- en vaarroutes: met 
de Hier! in de regio-app heb je 
niet alleen toegang tot al het lokale 
nieuws uit Kaag en Braassem, je 
vindt er ook de leukste activiteiten 
en evenementen.
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Tekst: Alice Bakker en Meg van der Hoorn Beeld: Miranda Castelein

In Kaag en Braassem heerst een ondernemersgeest, dat weten 
we al heel lang. Kijken we naar de landelijke cijfers (zie ook 
de kaders hiernaast), dan zijn hier meer ondernemende men-
sen dan elders. Vooral in de bouw zijn er, door de ‘verzzp’ing’ 
in die sector, veel bedrijven. Maar niet iedereen is een geboren 
ondernemer: het merendeel werkt nog altijd in loondienst. In 
Kaag en Braassem of daarbuiten. En met een werkeloosheids-
cijfer van 2,8 procent zitten we onder het landelijk gemiddel-
de (van 3,5 procent.) 

Gemiste kans
Dat zijn mooie cijfers. Maar wie op waarstaatjegemeente.nl 
kijkt naar de verhouding banen en woningen, ziet: het kan in 
Kaag en Braassem echt beter. In een gemeente als Leidschen-
dam-Voorburg woont men vooral, en naar de gemeente  
Haarlemmermeer gaat men vooral toe om te werken. In Kaag 
en Braassem gaan de cijfers steeds meer richting Leidschen-
dam-Voorburg. En dat is niet alleen jammer, maar ook een 
gemiste kans, meent ondernemersvereniging Kaag en Braasem 
(OVKB). De OVKB maakt zich hard om de werkgelegenheid 
in eigen gemeente te promoten. En dat is goed nieuws, want 

weten alle inwoners van Kaag en Braassem – ook de nieuwe – 
wel welke mooie en interessante bedrijven én vacatures  
er lokaal zijn? De voordelen lijken vanzelfsprekend: in de 
buurt van je woning werken bespaart reistijd, zorgt voor  
een gezonde lokale economie en maakt de gemeente nog  
aantrekkelijker. Maar vooral: hoe leuk is het om op de fiets 
naar je werk te gaan, in plaats van de file in te duiken  
richting de grote steden?

Meer vacatures dan werkzoekenden
Kaag en Braassem is een dorpse gemeente: ondernemers zijn 
veelal zelfredzaam, maar willen ook niet onderdoen voor 
andere ondernemers. Van oudsher hebben zij altijd op meer 
paarden gewed: naast de groffies had men ook bloemen en de 
boer is ook recreatieondernemer. De grootste uitdaging voor 
veel bedrijven is personeel aannemen. Er zijn, ook in Kaag 
en Braassem, nog steeds meer vacatures dan werkzoekenden. 
Een tekort aan personeel is er op dit moment vooral in de 
technische sector en de logistiek. Het aantal stageplekken 
groeit weer. Waar die in coronatijd werden geschrapt, komt 
de werving weer op gang. Maar op Holland Rijnland-niveau 

[V] Wonen in...
[X] Werken in

Kaag en Braassem
Hoe staat het met de werkgelegenheid in  
Kaag en Braassem? En staat dat een beetje in  
verhouding tot het aantal inwoners? Wonen  
we hier vooral, of werken we ook in onze eigen 
regio? Hier! zocht het uit.

H5 Wonen Werken K_B JH_11 pag.indd   18H5 Wonen Werken K_B JH_11 pag.indd   18 09-10-2023   12:4309-10-2023   12:43



19

Bron: www.waarstaatjegemeente.nl/dashboard/dashboard/
werk-en-inkomen, www.waarstaatjegemeente.nl/dashboard/
dashboard/economie

is het hier nog steeds onder de maat. En dat terwijl stagiairs 
wellicht de werknemers van de toekomst zijn. Vaak blijven ze 
immers na hun stage hangen. 

Denk eens out of the box 
Over functies die moeilijk op te vullen zijn, heeft  Didi van 
LaRock Werkt, specialist in werving en selectie, een tip. 
‘Er zijn nog steeds werkgevers die zich nogal strikt aan 
de gestelde functie-eisen houden, terwijl out of the box 
denken en eens koff iedrinken met een sollicitant best voor 
verrassingen kan zorgen.’ 
Er zijn inmiddels bedrijven die zich afvragen of ze niet alle 
activiteiten naar Oost-Europa moeten verplaatsen, omdat het 
hier zo lastig personeel vinden is. Daarnaast wordt er in de 
raadzaal gesproken over wat wel of niet tuinbouwgebied moet 
blijven, wat de tuinbouwondernemers onzeker maakt over 
de toekomst. Waarom uitbreiden als je binnenkort misschien 
moet verkassen? Niet alles kan overal; als je wilt vergroten en 
er is geen extra ruimte om je bedrijf heen – het land van je 
buurman komt immers maar één keer te koop – kijk je toch 
snel naar mogelijkheden elders. 

Hoe zit het in Kaag en Braassem?
Hoeveel Kaag en Braassemers 
werken er in de eigen regio en in 
welke sector wordt er hier vooral 
gewerkt? De cijfers op een rijtje. 
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Deze inwoners van Kaag en Braassem hebben hun – heel 
verschillende – roeping gevonden. Velen van hen binnen 
onze eigen regio. En daar zijn ze maar wát blij mee.
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‘Soms neem ik de hele boerderij 
in m’n eentje over’

‘Wat voor werk ik doe? Eigenlijk alles wat met 
koeien te maken heeft.’ Maaike Tuinenbreijer 
(22) werkt bij verschillende melkveehouderijen, 
waaronder biologische en boerderijen die zelf 
kaas maken.

‘Afgelopen week nog vond ik een koe in het land 
die al had gekalfd. Dan moet ik dat kalfje gaan 
halen met de trekker. Terwijl ik het kalf ging halen, 
zag ik dat er nog een andere koe bezig was met 
kalven. Dan denk ik: ‘Oh meissie, wacht nog even-
tjes, dan nemen we je mee naar de stal.’ Als je dan 
een halfuur later een gezond kalf op de wereld hebt 
gezet, weet je het zeker: hier doe je het voor.’ 
Maaikes werk is heel verschillend. ‘Soms sta ik een 
middag boter in te pakken en dan weer ben ik de 
hele avond bij een koe die aan het kalven is, maar 
waarbij het niet lekker loopt.’ Sinds januari vorig 
jaar is Maaike als zzp’er in te huren als hulp op een 
boerderij. ‘Soms gaan boeren op vakantie en neem 
ik de hele boerderij in m’n eentje over, bij andere 
boerderijen kom ik elke week helpen.’ 
Ooit hoopt Maaike een eigen boerderij te hebben. 
Die hoeft niet al te groot te zijn. ‘Ik werk op een 
boerderij waar vijftig koeien lopen. Dat zijn er niet 
heel veel, maar daar bouw je dan wel makkelijker 
een persoonlijke band mee op. Koeien zijn echte 
gewoontedieren. Ik weet van sommige koeien 
precies waar ze staan om welke tijd. En zo weten de 
koeien ook wanneer ze mij kunnen verwachten.’ 
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Jan Loos (40) uit Rijnsaterwoude is een ‘verbeeldingsvakman’. 
Zijn hele leven heeft hij interesse in alles wat te maken heeft met 
verhalen en avonturen. Zijn werkzame bestaan startte als Romein 
bij Archeon. Alle zijstappen die hij daarna maakte, stonden in het 
teken van sprookjes en ridders. 

Door corona maakte Jan een carrièreswitch van fotograaf naar teke-
naar voor het gezelschapsspel Dungeons & Dragons. Jan: ‘Veel mensen 
ontdekten de onlinevariant. Als hobby tekende ik spelkarakters en dat 
is uitgegroeid tot werk. Mijn getekende fi guren geven je het gevoel 
dat je aan de tafel zit, je ziet ze van bovenaf. Nu de kunstmatige intel-
ligentie steeds belangrijker wordt, is de kans groot dat ik weer moet 
switchen. De computer kan het tekenen eenvoudig overnemen. Uit 
gepaste angst en fascinatie ben ik in de wereld van AI gedoken. Ik geef 
nu workshops en laat zien hoe je met een schets binnen vijf minuten 
een prachtige illustratie krijgt. Tijdens de open dag bij Tech Campus 
De School in Roelofarendsveen, waar ik een fl explek huur, hebben veel 
mensen gezien wat ik doe. Ik deel ook veel op internet, waardoor ik 
benaderd word met ideeën die we dan samen uitwerken. Het leukst 
van mijn werk? Dat ik mijn creativiteit de vrije loop kan laten.’

‘Uit gepaste angst 
én fascinatie dook ik 
in de wereld van AI’
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Sinds ruim een jaar woont Dylan (23) bij Gemiva in Oud Ade, de 
oraganisatie die mensen steunt die door een handicap, chroni-
sche ziekte of andere beperking zorg of ondersteuning nodig 
hebben. Er zijn verschillende werkgroepen: van bakgroep tot 
meubels maken. Dylan zit bij de buitendienst. Dat betekent dat 
hij de tuinen van mensen in de buurt bijhoudt of de meubels 
die in de houtzagerij worden gemaakt, afl evert. 

‘Mijn dag begint met ontbijt en het nemen van mijn medicatie. 
Daarna gaan we met een groep op pad. Soms gaan we meubels 
afl everen die in de houtzagerij zijn gemaakt; andere keren houden 
we wat tuinen bij. Tussen de middag komen we terug om samen 
te eten. Daarna gaan we weer op pad. Op de maandagen maken 
we alles netjes bij een hondenopvang. Ik vind honden heel leuk. 
Als we dan terugkomen van het werk mag ik kiezen. Eet ik mee 
met de groep of ga ik zelf met een begeleider koken?’ 
Het wonen in Oud Ade bevalt Dylan wel. ‘De begeleiding is heel 
meedenkend en je wordt vrijgelaten in je keuzes. De buitendienst 
vind ik het allerleukst en daar mag ik dan ook vaak met mee. Ik 
vind het heel leuk om het groen bij sportvereniging Alecto in 
Leiderdorp netjes en in orde te maken.’ 

‘Ik houd het groen bij 
sportvereniging Alecto netjes’
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Fabiënne Verdel (17) is tweedejaars-
student mbo-verpleegkunde niveau 4. 
Ze heeft nooit iets anders gewild, sinds 
de basisschool is het al haar droom om 
in de zorg te werken. Vorig jaar liep ze 
stage op de gesloten afdeling van het 
Hof van Alkemade in Roelofarends-
veen, bij mensen met dementie. 
Dat vond ze zo leuk, dat ze daar is 
gebleven voor een bijbaan. 

Volgens Fabiënne gebeurt er van alles 
op de afdeling. Soms zitten mensen 
‘helemaal onder’ of ze moet een wond 
verzorgen. Ze kan er mee omgaan en 
vindt niets raar, maar hoe haar vrien-
dinnen dat zien? Fabiënne: ‘Mijn beste 
vriendin doet ook verpleegkunde, die 
snapt het helemaal. Andere vriendinnen 
hebben vooral respect en zeggen: dat 
zou ik niet kunnen. Ik vind het mooi 
dat ik iets voor mensen kan betekenen, 
ze hebben je daar echt nodig. Wat ik 
minder leuk vind? Sommige bewoners 
zijn door hun ziekte agressief of doen 
gemeen. Ik weet dat ze daar niets aan 
kunnen doen, maar soms moet ik wel 
even slikken. Het hoort erbij, daar moet 
je mee om kunnen gaan. Ik vind het fi jn 
werk, ik ben de hele dag bezig en daar 
houd ik van. Stilzitten kan ik niet.’

‘Vriendinnen zeggen: verpleegkunde 
dat zou ik niet kunnen’

H5 Wonen Werken K_B JH_11 pag.indd   24H5 Wonen Werken K_B JH_11 pag.indd   24 09-10-2023   12:4509-10-2023   12:45



25

Met zijn bloemenhandel rijdt lijnrijder Sander 
Hogenboom (48) elke maandag naar zijn vaste 
klanten in Frankrijk. Zo’n veertig bloemenwinkels 
in de Champagnestreek en de Côte-d’Or doen 
hun inkopen in zijn vrachtauto.

Ooit was hij internationaal vrachtwagenchauffeur, 
maar toen hij vader werd, begonnen de vele uren 
die hij wekelijks van huis was te knagen. Hij zocht 
ander werk en kwam terecht bij lijnrijder Ruud 
van der Meer. Op maandagmiddag van huis, op 
donderdagochtend weer terug. Tot Ruud wilde 
afbouwen en Sander zijn baan op de tocht zag 
staan. Sander: ‘Ik bood aan om mede-eigenaar te 
worden. Dat zag Ruud niet zitten. Het tegenvoor-
stel was of ik zijn bedrijf niet wilde overnemen. 
En zo had ik acht jaar geleden ineens mijn eigen 
bedrijf: Sanders Fleurs et Plantes. Ruud helpt me 
wel elke maandag nog met de inkoop.’ Samen 
met zijn collega Peter rijdt Sander elke week naar 
Frankrijk. Sander: ‘Als Peter rijdt, doe ik de admi-
nistratie. Mijn werk is veelzijdig, ik koop in, verkoop, 
werk mijn webshop bij, heb leuk klantencontact. 
Ze kunnen vooraf bestellen, maar negentig procent 
van de bloemen is niet verkocht als ik ga rijden. Het 
enige wat ik minder vind, is dat het niet vrijblijvend 
is. Wat er ook gebeurt, elke week moet er een auto 
naar Frankrijk.’

‘Elke week móet er 
een auto vol bloemen 
naar Frankrijk’
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Mees de Heus (21) duikt voor zijn werk in de 
inshore- en offshore-industrie: nabij de kust en 
op open zee. Bij DCN Diving – gespecialiseerd 
in onderzeese operaties – doet hij verschillende 
vormen van ‘heet werk’, zoals lassen en branden, 
maar ook veel inspecties en montage. ‘Je bent 
eigenlijk een soort bouwvakker en constructie-
werker, maar dan onder water.’ 

Als kind dook Mees al bij duikclub Let’s Dive in 
Roelofarendsveen – samen met zijn vader. ‘Na 
mijn vmbo-t ben ik begonnen met werken en 
leren in de jachtbouw. Toen ik eigenlijk al voor 
de vervolgopleiding werktuigbouwkunde was 
ingeschreven, gooide ik het roer om. Dat duiken 
was altijd al mijn plan.’ Hij schrijft zich weer uit en 
vertrekt naar Noorwegen voor een duikopleiding. 
‘Daar heb ik drie maanden gewoond en mijn 
duikuren gemaakt. Die opleiding staat bekend 
als de beste opleiding ter wereld voor dit vak. 
Inmiddels blijf ik doordeweeks vaak bij DCN 
Diving in Bergen op Zoom. Van daaruit werk ik 
veel in Zeeland en Antwerpen.’ Het onder water 
zijn geeft Mees rust. Het is alleen niet helemaal 
zonder gevaren, maar met de juiste voorbereidin-
gen kan er veilig worden gewerkt. ‘Sinds deze 
zomer mag ik ook offshore-werk doen voor bij-
voorbeeld baggermaatschappij Koninklijke Van 
Oord. Ik heb al vier weken in Mexico gezeten en 
tien dagen op de Noordzee. Hoewel er bij offshore-
werk veel meer regels zijn, is dat ontzettend leuk.’

‘Ik woonde drie maanden 
in Noorwegen om mijn 
duikuren te maken’
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‘Toen ik hoorde over 
de DNA-technieken, 
was ik verkocht’

Daniël Deinum (43) is plantenbiotechnoloog en werkt als senior 
onderzoeksmedewerker bij Naktuinbouw. Bij vraagstukken 
over de identiteit van plantenrassen doet hij onderzoek met 
behulp van DNA-technieken. Dit kan door de plantenrassen op 
DNA-niveau onderling te vergelijken met de rassen die in de 
database staan. 

Wie een nieuw plantenras ontwikkelt, kan rekenen op een 
proces  dat wel twaalf jaar in beslag kan nemen. Om deze inzet te 
beschermen en terug te verdienen, kan er kwekersrecht worden 
aangevraagd. Niet zo gek dus, dat als de kweker fraude vermoedt, 
hij een onafhankelijk onderzoek van Naktuinbouw aanvraagt, om 
te kijken of er sprake is van inbreuk op het kwekersrecht. Daniël: 
‘Natuurlijk mag een ander jouw ras ook telen, maar dan moet 
diegene er wel voor betalen. Je kunt de technieken die we 
gebruiken vergelijken met wat het Nederlands Forensisch 
Instituut doet. Alleen werken zij met menselijk DNA en wij met 
planten-DNA.’ Om te komen waar hij nu is, startte de jonge Daniël 
op wat toen de lagere landbouwschool heette. ‘Ik ben een doener. 
Op de landbouwschool kwam ik in aanraking met het stekken van 
struikmargrietjes. Dat fascineerde me enorm. Op de 
middelbare tuinbouwschool leerde ik over weefselkweek. Ik 
besloot door te gaan naar de hogere laboratoriumschool. Toen 
ik daar de DNA-technieken leerde, was ik verkocht.’
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Roeland van der Hoorn (28) maakt 
als Coördinator Fondsenwerving en 
Sponsoring voor De Bibliotheek Rijn en 
Venen culturele en maatschappelijke 
activiteiten mogelijk. ‘Na mijn studie 
Algemene Culturele Wetenschappen 
kon ik een traineeship fondsenwerven 
volgen. Zo kwam ik hier terecht.’ 

De bibliotheek kan bestaan door geld 
uit verschillende stromen. Roeland: 
‘Allereerst heb je de leden die contri-
butie betalen, daarnaast leveren de 
verschillende gemeentes een bijdrage 
in de vorm van subsidie. Ten slotte heb 
je fondsen die worden aangeschreven; 
bijvoorbeeld het Oranje Fonds of het 
Prins Bernhard Cultuurfonds. Ik houd 
me vooral bezig met dat laatste.’ Zo kan 
binnenkort de collectie van de biblio-
theek in Roelofarendsveen worden 
uitgebreid met spelletjes en educatief 
speelgoed. Hij doet het werk niet alleen: 
‘Ik overleg veel met de mensen die in-
houdelijk betrokken zijn bij een project. 
Zo kan het voorkomen dat een project 
ietwat wordt aangepast om binnen de 
criteria van een fonds te vallen. Ook heb 
ik veel overleg met fondsenwervers van 
andere bibliotheken.’ 
De bibliotheek is anno nu lang niet 
meer alleen maar kasten met boeken. 
‘Wij nemen onze maatschappelijke 
functie serieus door bijvoorbeeld acti-
viteiten te organiseren voor eenzame 
ouderen, kinderen of mensen met een 
taalachterstand. Ik vind het heel leuk 
dat ik op deze manier kan bijdragen aan 
de omgeving waarin ik zelf ook woon.’

‘We werven fondsen voor veel 
meer dan boeken alleen’
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Voel jij je aangesproken? Kom dan op donderdag  
9 november kennismaken in het Business Sisters Center  
in Roelofarendsveen. ‘Vier keer per jaar organiseren we  
een Business & Wine-middag’, vertelt Renate Meijnders,  
oprichter van het Business Sisters Center. ‘Dit wordt de  
eerste editie. Naast de vrouwen die er nu al werken, ben  
je van harte welkom als je nieuwsgierig bent naar de  
mogelijkheden die er zijn voor jou en jouw bedrijf. Neem 
dus vooral contact met mij op als je erbij wilt zijn!’

Groei en bloei
‘Tijdens elke Business & Wine is er een onderneemster die 
meer vertelt over haar werk. Aansluitend verzorgen we een 
drankje en er zijn lekkere hapjes.’ Renate startte een halfjaar 
geleden met het Business Sisters Center. Iets waar ze  
al heel lang van droomde: ‘Een locatie voor ambitieuze  
vrouwelijke professionals, die behoefte hebben aan ver-
trouwdheid binnen hun werkomgeving. Maar ook aan  
groei, bloei en vooruitgang. En we hechten erg aan  
positiviteit, dat vind ik heel belangrijk.’
 
Kom je ook?
‘Voel je vrij om op donderdag 9 november kennis te komen 
maken en aan te sluiten bij de eerste editie van Business & 
Wine. Er is beperkt plek, ik wil de groep graag overzichtelijk 
en persoonlijk houden.’ De start is om 16.00 uur, de kosten 
zijn € 15. Aanmelden of meer informatie? Stuur een mail 
naar: businesssisters@dreadshop.com.

Business Sister worden?
Kan dat? 
Een plek waar je als vrouwelijke onder-
nemer rustig kunt werken en gebruik 
kunt maken van elkaars expertise,  
netwerk en ervaring? Die is er nu.

Business Sisters Center | De Lasso-Zuid 3F | 
Roelofarendsveen | www.businesssisters.nl 

Ook Kaag en Braassemers, die familie of vrienden willen 
onderbrengen als ze bijvoorbeeld een feestje geven of als 
ze zelf een tijdje het huis uit moeten door een verbouwing, 
kloppen aan bij het gastenverblijf van Tanja en Roelof. Tanja: 
‘Mensen blij maken zit in me. De wens voor een gasten-
verblijf had ik al langer, dus toen we hier kwamen  wonen, 
hebben we op ons langgerekte perceel achter in de tuin 
een huisje laten bouwen: compleet ingericht met keuken 
en een eigen afgescheiden tuin. Als de gasten willen,  
serveer ik een luxe ontbijt, maar meestal verzorgen ze dat 
zelf. De bakker zit op de kade, het restaurant aan de  
overkant van het water en de supermarkt om de hoek.’ 

Lekker centraal 
In de zomer zit Woubrugge Logies altijd vol. Tanja: ‘We 
ontmoeten daardoor zoveel leuke mensen. Zo zitten er nu 
Amerikanen. Hij heeft Nederlandse roots en wilde zijn vrouw 
laten zien waar hij vandaan komt. Buitenlanders weten ons 
vooral te vinden door onze vermelding op Airbnb. We zitten 
hier ook lekker centraal, met de grote steden in de buurt.’ 
Hoewel Tanja en Roelof pas sinds 2017 in de omgeving  
wonen, zitten ze vol met tips over wat er te doen valt.  
‘De meeste mensen vinden het leuk als we wat over de 
omgeving vertellen. Met onze eigen sloep maken we op 
verzoek ook tochten met onze gasten, maar ook niet-gasten 
zijn welkom voor dit arrangement. Wie de sloeptocht met 
schipper boekt, bepaalt waar we naartoe varen en hoelang 
we weg zijn.’

Ook voor mensen  
uit de buurt
Aan de Comriekade in Woubrugge is 
sinds april 2018 Woubrugge Logies te 
vinden. Mensen van over de hele wereld 
komen er inmiddels terecht. 

Woubrugge Logies | Comriekade 31 |  
Woubrugge | www.woubruggelogies.nl
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Persoonlijke benadering in financiën 
Bij Stolp+KAB werken we met adviseurs die onze klant volledig ontzorgen 

zodat de ondernemers kunnen doen wat zij het liefst doen. Ondernemen! 

Met een persoonlijke benadering zorgen we voor totale ontzorging van het 

financiële plaatje.

Ook iets voor jou?
Spreekt een persoonlijke benadering met klanten 

en tussen collega’s je aan? En wil jij werken in hartje 

Roelofarendsveen óf op onze locatie in Voorburg? 

Voor een persoonlijke benadering kies je voor ons 

informele, gezellige kantoor.

Maak kennis met Stolp+KAB 
en bekijk onze vacatures: 

We nodigen je graag uit voor een kop koffie 
om elkaar beter te leren kennen. 

Werken bij Vink Installatie Groep BV

vinkinstallatiegroep.nl vacature@vinkinstallatiegroep.nl 071-3320110

Servicemonteur / Servicetechnieker (W/E)
Als servicemonteur of servicetechnieker werk je voor verschillende
opdrachtegevers aan (kortlopende) projecten. Je voert het beheer en onderhoud
uit aan verschillende klimaat, sanitair en elektrotechnische installaties met name in
de utiliteit.

Als ervaren monteur E gaat jouw interesse uit naar de meest uiteenlopede elektrotechnische
installaties. Je bent graag in teamverband bezig met de realisatie van elektrotechnische
installaties met name in de utiliteit.

Als KAM-Coördinator ben je een expert in kwaliteitsmanagement binnen de
installatietechniek. Je hebt een passie voor duurzaamheid en veilig & gezond werken. Je bent
het aanspreekpunt voor zaken over veiligheid, kwaliteit, arbo en milieu.

WIJ ZIJN OP ZOEK NAAR JOU!

Projectengineer/Kostendeskundige (W/E)
Je bent graag bezig met het adviseren, calculeren en ontwerpen van klimaat, sanitair en
elektrotechnische installaties. Je zoekt altijd naar de beste oplossingen rekeninghoudend met
de nieuwste technieken en technologieën op het gebied van duurzaamheid en installaties.

Monteur E

KAM-Coördinator

Kom werken bij een echt familiebedrijf waar jouw werkplezier en
ontwikkelingen centraal staan. Vol trots werken wij dagelijks aan
uiteenlopende projecten in de diciplines klimaat, sanitair, elektrotechniek,
beveiliging, service & onderhoud. Kom jij ons team versterken?

Voor deze en overige vacatures kijk op onze site of gebruik de QR-code.
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Heb je ambitie? Vink doet er iets mee!

Vink Installatie Groep is 
een totaalinstallateur. 
Dat betekent dat  
het bedrijf zorgt voor 
klimaat- en sanitaire  
installaties, alles weet 
van elektrotechniek  
en ook de service en 
het onderhoud voor  
z’n rekening neemt. 

Vink-medewerkers zijn stuk voor stuk 
deskundig. Ze geven het eerste advies, 
maken het ontwerp, installeren én  
onderhouden de systemen. Sander  
Nales (26) en Mitchel Verzaal (27) zijn 
twee van hen. Sander werkt in de bin-
nendienst als junior project engineer.  
Als onderdeel van de opleiding Werk-
tuigbouwkundige aan de Haagse Hoge-
school doet hij zijn afstudeerstage bij 
Vink. Mitchel werkt als zelfstandig mon-
teur elektrotechniek in de buitendienst. 
Beide zijn ervan overtuigd dat Vink echt 
iets doet met hun ambitie.

Andere richting? Dat kan 
Mitchel werkt al 7,5 jaar bij Vink. Hij 
begon als leerling en is nu zelfstandig 
monteur. Zijn ambitie? Doorgroeien naar 
chef-monteur. ‘Ik zie mezelf niet snel 
weggaan’, vertelt hij. ‘Ik word hier  
enorm gestimuleerd.’  
Hoe zijn ze er eigenlijk terechtgekomen? 
Sander: ‘Bij mijn vorige werkgever kwam 
Vink de airco installeren. Ik raakte met 
de monteurs aan de praat, was geïnte-
resseerd in het bedrijf en heb vervolgens 
gesolliciteerd. Daar heb ik nooit spijt van 
gehad. Binnenkort ga ik een master doen, 
daar staan ze hier helemaal achter.’ 
Mitchel: ‘Ik heb Vink op internet gevon-
den. Het zag eruit als een gezond bedrijf 

waar ik wel wilde werken. Ik kwam van 
een tussenjaar en ben hier mijn opleiding 
gaan doen. Ik vind het een heel sociaal 
bedrijf en krijg veel kansen. En wil je 
binnen het bedrijf een andere richting 
op, dan word je daarin begeleid.’ 

Interessante ontwikkelingen
De dag begint voor beide mannen met 
koffie. Mitchel gaat vervolgens op locatie 
aan de slag. ‘Geen dag is hetzelfde, mijn 
werk is heel breed. Het varieert van  
begeleiden van leerlingen en monteren 
tot het maken van de installatie.’ 
Sander: ‘Wat ik na mijn eerste kop koffie 

doe, ligt aan de fase van het project waar 
ik aan werk. Het kan zijn dat ik door-
reken waar de besparingen liggen bij een 
project voor verduurzaming. Of dat ik 
voor nieuwbouw de calculatie doe. Ook 
heb ik regelmatig overleg met de klant. 
We werken hier met BIM, een bouw-
werkinformatiemodel waarin het  
ontwerp/tekening in een 3D-model 
wordt gemaakt. Dit ontwikkelt zich 
steeds sneller en beter, dat vind ik  
interessant. De opdrachten die ik op 
school krijg, breng ik hier in de praktijk.’ 
Mitchel: ‘Je staat hier nooit stil, daar 
zorgen ze wel voor.’

Mitchel Sander
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Goed eten blijft voordelig
met onze najaars laagblijvers!

Van Dijk�/�Noordplein 25 // Roelofarendsveen // T: 071 3312139

Openingstijden: ma-za 7.30-21.00 // zo 9.00-19.00                                                                                                 Plusrveen

Kijk in de winkel of de PLUS app voor het complete assortiment of bestel op plus.nl/laagblijvers
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Enthousiast geworden?
Bekijk onze vacatures op 
ploegkozijnen.nl of scan de 
QR-code voor meer informatie.

Presteren 

met plezier

Kom ook 
werken 
bij Ploeg!
Met 170 mensen produceren en monteren we al 
sinds 1980 kunststof kozijnen en dakkapellen.

Vanuit Nieuw-Vennep staan we met een hecht 
team klaar voor onze klanten. Word jij onderdeel 
van ons team?
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Word ledenraadslid
Impact maken doe je samen!
Wil je samen met ons jouw leefomgeving en de regio sterker en toekomstbestendiger maken? Heb jij kennis van 
en wil je aan de slag met een maatschappelijke uitdaging waar Rabobank zich sterk voor maakt: Financieel Gezond 
Leven, Duurzaam Wonen, Duurzaam Ondernemen, Energietransitie of Banking4Food? Dan zijn we op zoek naar jou.

Wat bieden we jou?
In ruil voor jouw tijd, kennis en netwerk bieden we je onder andere deelname aan interessante bijeenkomsten, 
toegang tot een omvangrijk netwerk, een vergoeding en ontwikkelingsmogelijkheden. Word jij daar blij van? 
Sluit je dan aan bij de ledenraad van Rabobank Groene Hart Noord. Samen met 30 andere ledenraadsleden vervul 
jij een betekenisvolle rol binnen onze coöperatieve bank. Interesse? Bekijk het profiel en vul het formulier in via 
rabobank.nl/groenehartnoord
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Hey groene vingers,

Wil jij werken in een omgeving waar planten écht tot hun recht
komen? Dan zoeken wij jou!

Als allround medewerker bij VDE plant krijg je de mogelijkheid
om van alles te leren. Heb je nog geen groene vingers, dan

kunnen we jou dat leren in een flexibele werkomgeving.
Wij gaan er natuurlijk voor zorgen dat jij je helemaal

thuis voelt bij ons.

Wij bieden een prima salaris en goede secundaire
arbeidsvoorwaarden aan. Zoals werkschoenen, kleding en voor
de sportievelingen onder ons is er ook nog eens korting op een

sportschool abonnement.

Bij ons werken jong en oud samen om de mooiste planten te
kweken. Je komt terecht in een gemêleerd internationaal

gezelschap waar de sfeer altijd levendig is.

En als je ambitieus bent, dan staan doorgroeimogelijkheden bij
ons op het menu!

Dus ben jij een teamplayer die al van groen houdt (of nog niet)
en niet bang is voor een beetje hard werken?

Solliciteer dan nu bij VDE plant en wie weet ben
jij binnenkort onze nieuwe collega!

WIJ ZOEKEN NIEUWE COLLEGA'S!

Spreek het je aan?
Stuur dan een mail naar vacature@vdeplant.nl met hierin jou CV
en motivatie brief
Wil je meer weten over VDE plant?
Neem dan een kijkje op onze vernieuwde website www.intenz.me of
scan de QR code
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Tekst: Gijs Korevaar. Beeld: Miranda Castelein en privé
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37Een schakelaar op het  
instrumentenpaneel klikt  
en langs de onderste rand 

van de ronde bank straalt er 
licht de sloep in. Nog een klik 

en de glazen bovenkant van de 
bekisting om de motor licht blauw 

op. Het lijkt alsof er tot aan de bodem 
van de boot lampjes branden. ‘Dat 
effect komt door de glazen platen met 
spiegelfolie’, vertelt Arjan trots. Na vijf 
jaar schuren, verven en timmeren is hij 
klaar met zijn boot. Nou ja, klaar? ‘In de 
voorplecht komt onder de bank nog een 
koelkastje. En misschien maak ik aan de 
achterkant nog een plateau aan de boot 
om van af te duiken.’ Want ja, zwemmen 
hoort ook bij rondvaren met een sloep.

Boot op blokken
Het project begon vijf jaar geleden met 
de koop van een vervallen polyesterboot. 
‘We hadden als vriendengroep lang een 
platbodem gehad. Die zie je vaak varen 
met veel jongeren aan boord, harde  
muziek en een drankje in de hand. Dat 

was altijd supergezellig, maar op een 
gegeven moment hebben we die boot 
verkocht.’ Arjan ging het varen echter 
toch missen. ‘Ik heb lang gezocht tot ik 
op Marktplaats in Alphen een vervallen 
boot vond. Die heb ik gekocht en vervol-
gens hier in de kas achter het huis van 
mijn ouders op blokken gezet.’

Handig testpanel
Toen begon het werk: van schuren tot 
op het polyester tot aan het betimmeren 
van de binnenkant. Arjan: ‘Ik wilde 
een rondzit maken met een comforta-
bele rugleuning. Ik heb een voorbeeld 
gemaakt met een verstelbare rugleuning 
en tegen mijn ouders gezegd: ga hier eens 
zitten.’ Door het testpanel kon hij de 
beste hoek van de bank toepassen in de 
boot. Ook wilde hij een hogere boeg  
maken. ‘Van mdf-platen maakte ik een 
mal voor een polyester boegpunt, die 
ik aan de boot vastmaakte. Maar als je 
polyester plakt en vervolgens schildert, 
ga je dat zien. Dus moest eerst alles met 
een glasvezelmat worden bedekt en daar-

na geschuurd en gelakt. Toen de boot 
eenmaal klaar was, kwam het volgende 
moeilijke punt: hoe moest de inmiddels 
veel zwaardere sloep te water worden 
gelaten? ‘We hebben ‘m uiteindelijk iets 
opgekrikt om ruimte maken voor wielen 
onder de houten constructie waar de 
boot de hele tijd op had gestaan. Op die 
wielen hebben we ’m naar de waterrand 
gereden en vervolgens met behulp van 
spanbanden langzaam te water gelaten. 
Nee, we hebben er geen champagne-
fles tegenaan gegooid, maar de bubbels 
gewoon opgedronken.’

Stage bij Van Lent
Hoe kwam hij eigenlijk aan al die boten-
bouwkennis? ‘Ik ging ooit met vrienden 
mee naar een kijkdag op het Hout- en 
Meubileringscollege in Amsterdam. 
Daar ben ik toen naartoe gegaan. Ik liep 
stage bij Royal Van Lent Shipyard op 
Kaageiland. Na mijn studie kon ik daar 
als timmerman blijven werken. Ik doe 
inmiddels wel iets heel anders, maar ik 
werk er nog steeds.’

In vijf jaar toverde Arjan van den Berg zijn vervallen  
polyesterboot om in een prachtige sloep. Een verhaal 
van jaren zwoegen en van passen en meten in de kas 
aan de Floraweg. En dat zonder bouwtekening.

Arjan van den Berg
‘Champagne tegen de boot? 

Zonde!  
Die drinken we liever’
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Tekst: Richard Post. Beeld: Wouter Keuris

Gebr. Van der Poel is van origine een 
agrarisch loonbedrijf, wat inhoudt dat er 
machines (inclusief machinisten) worden 
verhuurd aan agrarische bedrijven. Daar-
naast zijn ze zich gaan toeleggen op grond-, 
weg- en waterbouw, vooral in eigen regio. 
‘We doen vooral veel waterwerk’, vertelt 
Dammie, zoon van een van de broers die 
het bedrijf oprichtten. ‘Van graafwerk, 
slootonderhoud en plaatsen van beschoei-
ingen tot het aanleggen van complete 
jachthavens en het verstevigen van dijken. 
Het Hoogheemraadschap van Rijnland  
is een van onze belangrijkste klanten.’

Al Gore
In 2009 begon Dammie na te denken over 
de toekomst van het bedrijf. Vanwege 
een bouwcrisis trok hij daar ongewild 
meer tijd voor uit dan hij aanvankelijk 
had gepland. Het zorgde er wel voor dat 
het zaadje werd geplant om Gebr. Van 
der Poel te verduurzamen. ‘In die tijd 
ging het vaak over de documentaire van 
Al Gore, An Incovenient Truth. Hoewel ik 
‘m zelf niet heb gezien, greep de bood-
schap dat we slecht omgaan met de aarde 

mij ook aan. Ik ben me gaan afvragen wat 
ik zelf kon doen om de wereld te ver-
beteren. Zo is het plan ontstaan om ons 
bedrijfspand energieneutraal te maken.’

Negatief advies
Waar je zou verwachten dat het voor-
nemen werd toegejuicht, kreeg Dammie 
een negatief advies. ‘Ik kreeg geen  
subsidie voor het verwijderen van het 
aanwezige asbest in de daken en ook 
niet voor het plaatsen van zonnepanelen. 
Daardoor werd het plan als onrendabel 
gezien. Zonne-energiebedrijven wilden 
niet eens een offerte uitbrengen, omdat 
ze dat zonde vonden van hun inspannin-
gen. Maar ja, ik ben een beetje eigenwijs. 
Ik heb doorgezet en 350 stuks zonne-
panelen op het dak laten leggen. Er zijn 
ook twee warmtepompen geplaatst, 
een voor de werkplaats en een voor het 
kantoor. Daarmee was het pand zelfvoor-
zienend qua energiegebruik en hoefden 
we geen gas meer te gebruiken.’
En dit was nog maar het begin. Al  
snel werden accu’s geplaatst in de werk-
bussen om elektrisch gereedschap op te 

laden; hierdoor werden aggregaten op 
diesel overbodig. Hetzelfde effect had 
het plaatsen van zonnepanelen op de 
schaftketen. Dammie: ‘Dat had ook een 
praktische reden, want omwonenden 
klaagden nog weleens als ’s ochtends 
vroeg de aggregaten van de keten lawaai 
maakten. Met de zonnepanelen werd  
dat probleem ook opgelost.’ Van het 
wagen- en machinepark is inmiddels 
ongeveer tien procent gëlektrificeerd.  
Dit deel van de transitie zorgt echter 
voor de nodige hoofdbrekens.

Gewenst: accu en laadplein
Ondanks de aanleg van nog eens 500 
extra zonnepanelen op een nieuwe loods, 
zorgt het opladen van de voertuigen voor 
een dilemma. ‘Met name in de winter, als 
er minder zonne-energie beschikbaar is’, 
legt Dammie uit. ‘Dan moet ik flink  
voor de stroom betalen, omdat ik van  
de energieleverancier ook nog eens een 
boete krijg omdat ik te veel stroom te-
gelijk afneem. Dat kan het elektriciteits- 
netwerk nog niet aan. Ik zou daarom 
graag een grote accu op mijn terrein 

Ruim tien jaar geleden besloot Dammie van  
der Poel dat de tijd rijp was om zijn bedrijf te  
verduurzamen. Hij is trots op wat hij al heeft  
gerealiseerd, maar er liggen nog nieuwe plannen 
op de plank. Alleen: hoe bekostigt hij dat?  
Verduurzamingsmaatregelen betalen zichzelf 
(nog) niet automatisch terug. Toch adviseert  
Dammie: ‘Ga het doen. Er is geen weg meer terug.’

‘Wat is straks je  
dieselauto nog waard?’
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plaatsen, waarmee ik overdag mijn eigen 
zonne-energie kan opslaan, die ik dan 
later gebruik om de voertuigen op te  
laden. Het liefst richt ik ook een laad-
plein in, zodat het opladen niet binnen 
in een loods hoeft te gebeuren, waar het 
risico niet brandveilig te zijn groter is.’

Achterblijvende aanbestedingen
Dit vergt echter flinke financiële  
investeringen. Laat staan het verder 
verduur zamen van de het wagenpark en 
andere machines. ‘Een elektrische auto 
of werkbus kost twee keer zoveel als een 
exemplaar op diesel. Bij de machines  
– we beschikken bijvoorbeeld over een 
elektrische graafmachine en een shovel – 
is dat zelfs vier keer zoveel, omdat het 
maatwerk betreft’, rekent Dammie voor. 
‘Die investeringen verdienen zich niet 
een-twee-drie terug, ook niet als je  
eigen stroom gebruikt om ze op te laden. 
Uiteindelijk moeten onze klanten er 
extra voor willen betalen om die elek-
trische voertuigen in te zetten, maar dat 
gebeurt nog weinig. Iedereen heeft wel  
de mond vol over duurzaamheid, maar 

de aanbestedingen sluiten daar nog niet 
altijd op aan. Al heb ik wel goede hoop 
dat dit gaat veranderen en we de komen-
de jaren meer werk krijgen.’

Grotere stroomaansluiting
Wat andere bedrijven van zijn ervarin-
gen kunnen leren? Dammie: ‘Iedereen 
kan in principe een energieneutraal 
bedrijfspand realiseren. Het scheelt je 
kosten. Tot vorig jaar waren de zonnepa-
nelen zelfs een leuk verdienmodel, omdat 
ik kreeg betaald voor de opgewekte 
stroom die ik zelf niet gebruikte en aan 
het elektriciteitsnetwerk terugleverde. 
In de huidige energiemarkt is die situatie 
helaas veranderd en moet ik zelfs betalen 
voor te veel geproduceerde stroom… 
De verwachting is dat het capaciteits-
probleem van het elektriciteitsnetwerk 
voor ons bedrijf in 2026 is verholpen. 
Het is overigens belangrijk dat je tijdig 
onderzoekt of je stroomaansluiting groot 
genoeg is. Als je deze moet laten verzwa-
ren, kun je daar het best op voorsorteren, 
want er zijn nu al enorme wachtlijsten. 
Ik heb er weliswaar nog geen direct pro-

fijt van, maar ik ben blij dat ik dat  
al heb gedaan.’

Niet meer de stad in
Hoewel hij zelf worstelt met de elektri-
ficatie van zijn wagen- en machinepark, 
zegt Dammie: ‘Ga het doen. Er is in mijn 
beleving geen weg meer terug. Wij heb-
ben veel klanten in Leiden en we komen 
op termijn de stad niet meer in met  
dieselvoertuigen. Het zou best kunnen 
dat de maatregelen worden uitgesteld, 
maar het wordt echt niet meer terug-
gedraaid. Ik zou tijdig beginnen. Dan 
kun je geleidelijk investeren en mede-
werkers kunnen eraan wennen. Dat laat-
ste moet je niet onderschatten. Bij ons is 
nu iedereen enthousiast, maar dat heeft 
echt tijd nodig gehad. Bovendien kun 
je je afvragen: wat is straks je dieselauto 
nog waard als je er niet meer mee in de 
zero emissiezones mag rijden?’
 
Benieuwd naar hoe je jouw bedrijf kunt 
verduurzamen? Neem dan contact op via 
duurzaamheid@kaagenbraassem.nl. We 
brengen je graag in contact met een expert.

‘Wat is straks je  
dieselauto nog waard?’
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Tekst: Alice Bakker. Beeld: Miranda Castelein

Deze verenigingen zijn op de goede 
weg. Sportvereniging MMO benutte de 
coronatijd om online te brainstormen 
over een duurzamere kantine, waarna 
de plannen ook echt werden uitge
voerd. Liefde voor Harmonie is sinds 
vorig jaar eigenaar van het gebouw  
dat ze al dertig jaar huurt en wist dat 
ze aan de slag moest om de vereniging 
toekomstbestendig te maken voor de 
volgende generaties.

Liefde voor Harmonie 
Jarenlang was het qua onderdak  
onzeker voor Liefde voor Harmonie.  
Het gebouw stond te koop en een 
zoektocht naar een andere ruimte liep 
op niks uit. Toen de vereniging een 
deel van het gebouw zelf mocht kopen, 
slaakte ze een zucht van verlichting.  
De vereniging stond wel voor een uit
daging: het onderhoud van het gebouw 
was achterstallig en de stookkosten 
hoog. Voorzitter Rob Huigsloot: ‘Door 
een bijdrage van Rabo ClubSupport  
van de Rabobank werd bij aanschaf  
van zonnepanelen de helft door hen 
gefinancierd. Dat was een behoorlijke 
sponsoring.’

Isoleren en vervangen
Een oud pand als de oude Ignatius
school toekomstbestendig maken is 
‘best een dingetje’. Het riool moest 
worden vervangen, alle leidingen 
vernieuwd en in het hele pand zat nog 
enkelglas. ‘Om te weten te komen wat 
het eerst moest worden aangepakt, 
hebben we een meerjarenonderhouds
plan laten uitvoeren’, vertelt Rob van der 
Geest, voorzitter van de vers opgerichte 
Stichting Muziekcentrum Liefde voor 
Harmonie. ‘De ketel moest worden  
vervangen. Het werd er een met zone
regeling, een investering die we snel  
terugverdienen. We hoeven niet alle 
ruimtes meer te verwarmen. Waar nie
mand zit, kan de thermostaat omlaag. 
Daarna zijn we aan de slag gegaan met 
het isoleren van de bovenverdieping. 
Alles is gestript, zowel het dak als de 
vloer is geïsoleerd en er is een nieuw 
dakraam met dubbelglas in gezet.’ 

Ledverlichting
Er zijn al veel stappen gezet, maar er 
blijven zaken op de verlanglijst staan. 
Rob Huigsloot: ‘Het enkelglas is nog niet 
overal aangepakt, dat is een volgende 

stap. Dan de verlichting, we hebben 
nog nauwelijks ledverlichting.’ Voor de 
financiering heeft de Stichting Muziek
centrum alle denkbare fondsen in de 
omgeving aangeschreven. Fonds Alphen 
is een van de geldschieters, net als het 
Hugo van der Poelfonds. Daarnaast is 
er een lening afgesloten en werden alle 
leden de boer op gestuurd om loten te 
verkopen voor de grootse loterij waar 
onlangs de trekking voor is verricht. Rob 
van der Geest: ‘Daarnaast verhuren we 
ons gebouw, er zijn twee koren die elk 
een avond in de week bij ons repeteren 
en er is nog ruimte voor andere partijen. 
Met de opbrengst daarvan wordt weer 
een duurzaamheidslag gemaakt.’ 

MMO
Met het gloednieuwe bestuur dat in 
coronatijd aantrad, besloot men bij MMO 
om de stille avonden te gebruiken voor 
brainstormsessies. Er werd een sterkte 
zwakteanalyse gemaakt en de uitkomst 
was duidelijk: de kantine was toe aan 
verduurzaming. Maar liefst 104 zonne
panelen lagen er al sinds 2015. Qua 
stroomkosten zat het dus wel goed, 
maar de gaskosten? Die mochten wel 

Vooral verenigingen met een  
eigen gebouw zien dat ze met de 
nodige maatregelen fors kunnen 
besparen op energiekosten. Lijkt 
dat jouw vereniging ook wel wat? 
Neem als voorbeeld eens een  
kijkje bij MMO en Liefde voor  
Harmonie.
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omlaag. ‘We begonnen met het isoleren 
van de kantinevloer’, vertelt voorzitter 
Joep van Rijn. ‘We hadden veel hulp 
nodig, maar veel van onze vrijwilligers 
waren daarvoor wel te porren. Ik heb 
zelf ook onder de vloer gelegen.’ 

Weinig geld, grote stappen 
De isolatieplaten waarmee de vloer 
werd geïsoleerd, konden ze voor een 
goede prijs overnemen van PK Circulair, 
een afdeling van sponsor PK Beton
bewerkingstechnieken. ‘Zo zetten we 
voor weinig geld grote stappen’, vertelt 
penningmeester David van der Laan. 
‘En hoe meer je met eigen vrijwilligers 
doet, hoe meer je bespaart.’ Joep  
bevestigt dit. ‘Als we het hadden  
uitbesteed, had het zo 20.000 euro 
gekost. Nu kostte het een paar zater
dagen. Aan de totale verbouwing  
hebben zeventig vrijwilligers mee
geholpen.’ Natuurlijk moest er wel wat 
worden gefinancierd. De club besloot 
‘Vrienden van de kantine’ op te richten. 
Joep: ‘Word je vriend, dan sponsor je ons 
vijf jaar lang voor vijftig euro per jaar.’  
David: ‘Verder hebben we gebruik
gemaakt van de subsidieregeling  

Stimulering bouw en onderhoud sport
accommodaties (BOSA) en ontvingen 
we een bijdrage van Fonds Alphen.’

Dertig procent bespaard
Behalve de vloer werden ook de  
spouwmuren geïsoleerd met isolatie
schuim. ‘Ook kwam er vloerverwarming 
en hebben we een nieuw ventilatie
systeem met een warmteterugwin
systeem’, vertelt bestuurslid Tjeerd van 
der Ploeg. Hij is verantwoordelijk voor 
het terrein en de gebouwen. ‘Het hele 
gebouw is voorzien van ledlampen, 
alleen de verlichting van de velden nog 
niet. Het zou ook fijn zijn als we van  
het gas af gaan. Nu hangen er in de 
kleed kamers en bestuurskamer nog 
radiatoren. Het plan is om daar op  
termijn elektrisch te gaan verwarmen.’ 
Al deze voorzieningen hebben MMO  
inmiddels al aardig wat opgeleverd.  
David: ‘Afgelopen winter zagen we 
al een daling van dertig procent aan 
energiekosten. We hebben veel ge
investeerd, maar daar plukken we nu 
de vruchten van.’ Joep: ‘Bij sommige 
voetbalclubs gingen afgelopen winter 
de douches uit. Bij ons niet.’ 

Bouwen 
aan een  
vereniging 
voor de 
toekomst

Tips 
Stappenplan
Nog aan de vooravond van verduur
zaming? Maak een stappenplan. 
Het stappenplan is te vinden op: 
www.kenniscentrumsportenbewe-
gen.nl, zoek in de kennisbank naar  
‘verduurzamen’.

Stimuleringslening  
Kaag en Braassem
Met de Stimuleringsregeling maat
schappelijk vastgoed is het moge
lijk om een aantrekkelijke lening 
te krijgen voor het verduurzamen 
van een maatschappelijke instelling 
waaronder verenigingsgebouwen. 
Voor meer informatie en aanvragen: 
www.kaagenbraassem.nl, zoek op 
‘maatschappelijk vastgoed’.  

In de praktijk
Op de website duurzame sportsec
tor zijn allerlei tips te vinden. Vooral 
de praktijkvoorbeelden geven een 
goed beeld van de mogelijkheden.
www.duurzamesportsector.nl
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SCAN MIJ VOOR MEER ROUTES

Woubrugge – 
met John en 
Mirjam van 
der Salm
’Ons favoriete plekje in 

Woubrugge is de Polder 
Oudendijk. Polder Oudendijk 

is een eeuwenoude veenweide-
polder waar de boer, koeien en 

weidevogels samen wonen. Zo vlak 
langs de Wijde Aa werken de boeren samen met de natuur 
voor het behoud van dit karakteristieke gebied. Maar ook 
wandelaars en fi etsers genieten hier elke dag weer van de 
mooie omgeving.’
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www.kaagenbraassem.nl
Bilderdam - Hoogmade - Kaag - Leimuiden - Nieuwe Wetering - Oud Ade - Oude Wetering - Rijnsaterwoude - Rijpwetering - Roelofarendsveen - Woubrugge

De Omgevingswet is de wet die alles 
regelt voor de ruimte waarin we wonen, 
werken en ontspannen: de leefomgeving. 
Deze nieuwe wet voegt wetten samen en 
vereenvoudigt de regels voor alles wat u 
buiten ziet, hoort en ruikt en geldt voor 
alle Nederlandse inwoners, organisaties 
en bedrijven. De Omgevingswet treedt 
op 1 januari 2024 in werking.

Wanneer krijgt u met de  
Omgevingswet te maken? 
U krijgt met de Omgevingswet te maken 
als u iets wilt veranderen in uw leef
omgeving. Bijvoorbeeld als u plannen 
heeft om uw huis te verbouwen, een 
evenement wilt organiseren of als u als 
ondernemer een loods wilt laten plaatsen 
naast uw bedrijfspand.
U kunt ook met de Omgevingswet te 
maken krijgen, als iemand anders iets wil 
veranderen in uw leefomgeving.  
Bijvoorbeeld als uw buren een garage 
willen neerzetten of als een bedrijf in 
de buurt het kantoor wil vergroten. De 
Omgevingswet biedt mogelijkheden om 
uw mening te geven over een verandering 
in uw leefomgeving. 

Wat verandert er voor mij? 
Dit zijn de belangrijkste wijzigingen  
voor u:
•  Het Omgevingsloket is het nieuwe  

loket waar u online een vergunning 
kunt aanvragen, een melding kunt 
doen of aanvullende informatie kunt 
doorgeven.  De gemeente is bezig met 
de voorbereidingen voor het loket. 

•  De bestemmingsplannen van de 
gemeente worden overgezet naar een 
omgevingsplan per 1 januari 2024. Dit 
plan bevat niet alleen informatie over 
de bestemming van een plek, maar 
ook regels over bijvoorbeeld geluid en 
bodem. En het omgevingsplan kan ook 
regels bevatten over bijvoorbeeld  
energiemaatregelen en duurzaamheid.  

•  De Omgevingswet zorgt ervoor dat de 
overheid sneller beslist op uw  
vergunningaanvragen. Een korte 
procedure is het uitgangspunt in de 
Omgevingswet. De beslistermijn is dan 
maximaal 8 weken. Daarna is er nog 
bezwaar en beroep mogelijk. Wanneer 
uw vergunningaanvraag complex is, 
kan het zijn dat uw aanvraag onder een 
uitgebreide procedure valt. In dat geval 
is de beslistermijn langer. 

Meedenken en meedoen
De gemeente biedt mensen die wonen en 
werken in een gebied ruimte om mee te 
denken over plannen en projecten van  
de overheid (participatie). Zo kunnen 
 inwoners bijvoorbeeld van tevoren  
meedenken met de gemeente en  
ontwikkelaars over grote bouwprojecten. 

Tot 1 januari 2024
Heeft u een vergunning gekregen of 
ingediend vóór de invoering van de 
Omgevingswet? Als de gemeente u al een 
vergunning heeft verleend, blijft deze  
gewoon geldig. U hoeft niets te doen. 
Moet de gemeente de aanvraag nog 
behandelen, dan gebeurt dat in principe 
volgens het oude recht. U moet dan wel 
zorgen dat alle benodigde stukken tijdig 
(al dan niet op nader verzoek van de 
gemeente) zijn aangeleverd. 

Wilt u op de hoogte blijven van 
de laatste ontwikkelingen?
Op onze website vindt u meer informatie 
over de Omgevingswet:  
www.kaagenbraassem.nl/omgevingswet

De Omgevingswet komt er aan

Download de BouwApp en volg werkzaamheden
Zijn er vanuit de gemeente of uitvoerende partners (grote) 
werkzaamheden in jouw dorp of wijk? Volg het project dan 
op de voet via de De Bouwapp. Een ideale manier op actuele 
updates te ontvangen, de voortgang te zien en snel vragen 
te stellen. De BouwApp is beschikbaar voor zowel iOS als 
Android.

Nieuw in Kaag en Braassem? 

Welkom!
Ga je binnenkort verhuizen naar Kaag en Braassem of 

ben je net in onze gemeente komen wonen?  
Kijk dan eens op www.kaagenbraassem.nl/welkom  

voor handige informatie.
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Heeft  u onder-
steuning vanuit de 
Wmo? We horen 
graag uw ervaring! 
Het jaarlijkse cliëntervaringsonderzoek 
van onze gemeente is weer van start 
gegaan. Tijdens dit anonieme onderzoek 
vragen we naar uw ervaringen over on-
dersteuning door de gemeente vanuit de 
Wmo (Wet maatschappelijke 
ondersteuning).

Ontvangt u op dit moment ondersteu-
ning? Of heeft  u dit in het verleden 
ontvangen? Dan horen we graag  wat 
goed ging, waar u misschien minder 
tevreden over bent en wat wij in de 
toekomst zouden kunnen verbeteren. 
Het delen van uw ervaring is erg waarde-
vol. Zo kunnen wij onze ondersteuning 
nog beter op u afstemmen.
Het invullen van de vragenlijst kan via 
www.kaagenbraassemvertelt.nl of via de 
QR code. Het invullen duurt ongeveer 
10 minuten. 
Graag horen we uw ervaring bij verschil-
lende soorten ondersteuning, zoals: 
• Huishoudelijke Hulp
• Hulpmiddelen
• Woningaanpassingen
• Vervoer (Regiotaxi)
•  Individuele begeleiding en groepsbege-

leiding, zoals dagbesteding
• Ondersteuning met wonen
• Opvang bij dakloosheid

Dank alvast voor 
uw deelname! 

AfvalApp

Gebruik jij de Cyclus afvalapp al? In 
deze app kun je jouw postcode en 
huisnummer invoeren. Je ziet dan in 
de digitale afvalkalender alle informatie 
over het scheiden en aanbieden van 
het huishoudelijk afval. Ook wordt in 
de afvalwijzer aangegeven welk afval 
waar hoort. Als je de meldingen in de 
app aanzet, krijg je bericht over afval 
ophalen en ander nieuws.

Gezamenlijke inkoopactie isoleren

Samen met Duurzaam Bouwloket en regionale isolatiebedrijven organiseert 
gemeente Kaag en Braassem een inkoopactie voor maatregelen om woningen 
te isoleren. Het gaat dan om glas, de vloer, bodem- en dakisolatie. De inkoopactie 
biedt een marktconform aanbod vanuit betrouwbare, gecertifi ceerde lokale 
bedrijven. Daarmee weet je zeker dat je voor een eerlijke prijs-kwaliteitsverhouding 
goede producten aanschaft. Deze worden op een verantwoorde wijze aangebracht 
in jouw woning. 
Volg voor meer informatie het webinar ‘Isoleren’ van Duurzaam Bouwloket. Kijk op 
inkoopactie.duurzaambouwloket.nl/actie-kaagenbraassem voor het actuele aanbod. 
Voor maatwerkadviezen en de voorbeeldwoningen ga je naar 
www.duurzaambouwloket.nl/energiebesparing-kaagenbraassem
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Blijf op de hoogte!

Weten wat er speelt in de gemeente? 
Dat kan op meerdere manieren:
•  Kijk op onze website  

www.kaagenbraassem.nl voor actueel 
nieuws en voor informatie over bij-
voorbeeld projecten, het aanvragen 
van een paspoort, raadsinformatie en 
het maken van een melding.

•  Lees onze gemeentepagina in ‘ 
Hier! in de regio’. 

•  Meld je aan bij www.overheid.nl/ 
berichten-over-uw-buurt; je ontvangt 
dan informatie over besluiten die 
direct invloed hebben op de  
omgeving, zoals vergunningen,  
plannen en plaatselijke regelgeving.  

•  Check onze berichten op  
Twitter, Facebook en Instagram.

Fixi
Steeds meer inwoners doen hun 
melding via Fixi. Heel fijn! Zo houden 
we met elkaar de gemeente netjes en 
veilig. Wil je ook een melding doen? Dat 
kan via de Fixi app of 
fixi.nl/kaag-en-braassem 

Tip Voeg meerdere foto’s toe bij je mel-
ding, waaruit blijkt waar de locatie is en 
wat er aan de hand is. Zo kunnen wij de 
melding nog beter oppakken.

Bewonersavonden over de  
Lokale Energie Strategie
In oktober en november kun je opnieuw meepraten en -denken over de Lokale 
Energie Strategie. De gemeente organiseert vijf bewonersavonden om in gesprek 
te gaan over anders omgaan met energie en hoe we dat in Kaag en Braassem gaan 
doen. De eerste avonden hebben inmiddels al plaatsgevonden. In november volgen 
de andere drie avonden. 
 
Lokale Energie Strategie = LES
In de klimaatwet staat dat we uitstoot van broeikasgassen moeten verminderen. 
De belangrijkste stap hierin is het stoppen met het verbruik van schadelijke fossiele 
brandstoffen als kolen en gas. De gemeente Kaag en Braassem wil daarom minder 
energie verbruiken en overstappen op energie uit duurzame bronnen als zon en 
wind. In de Lokale Energie Strategie komt te staan hoe we dat gaan doen. Hierover 
gaan we met inwoners, ondernemers en maatschappelijke organisaties in gesprek. 

Samen gaan we op zoek naar kansen en mogelijkheden
Iedere bewonersavond is een werk-atelier waar inwoners, deskundigen en  
gemeente met elkaar in gesprek gaan. Er wordt gepraat, gediscussieerd en  
nagedacht. Samen gaan we op zoek naar kansen en mogelijkheden in de  
gemeente om energie te besparen en duurzaam op te wekken. 

Bewonersavonden in vijf dorpen
Om te zorgen dat zoveel mogelijk mensen kunnen deelnemen, organiseren we  
de bewonersavonden verspreid over de gemeente Kaag en Braassem. Zo is altijd 
een informatieavond bij jou in de buurt. Inmiddels hebben er twee avonden  
plaatsgevonden. Kon je daar niet bij zijn? Schrijf je dan snel in voor één van de  
volgende avonden via www.energievoorkaagenbraassem.nl. Op deze website vind 
je ook meer informatie.
2 november vanaf 19:30 uur in Oude Wetering 
16 november vanaf 20:00 uur in Rijnsaterwoude 
30 november vanaf 19:30 uur in Woubrugge
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Woensdagochtend, 10.00 uur. Zo’n vijftien mensen zijn af-
gekomen op de inloop bij De Papierwinkel. Zij zoeken hulp 
bij administratieve zaken. ‘Een rustige ochtend’, noemt 
Freek Nijeboer het, ‘twintig is eerder gebruikelijk.’ Freek is 
coördinator huisvesting statushouders bij De Driemaster  
en hij leidt De Papierwinkel: dé plek voor alle inwoners  
van Kaag en Braassem die er met hun administratie niet 
uitkomen. Dat kan heel breed zijn: van fondsen of regelin-
gen tot aangiftes doen of bijvoorbeeld het aanmelden van je 
zonnepanelen op de website van je energieleverancier. 

Kleine én grote vragen
De doelgroep van De Papierwinkel is breed, iedereen die 
het overzicht even kwijt is en met kleine of grote vragen  
op financieel en administratief gebied zit, kan er terecht. 
Maar ook mensen die niet digitaal vaardig zijn. ‘Het is 
de bedoeling dat de mensen die hier komen uiteindelijk 
zelfredzaam worden’, vertelt Freek. ‘Dat ze zelf de adminis-
tratieve zaken weer op zich kunnen nemen en mee kunnen 
draaien in de maatschappij. Dat lukt niet bij iedereen, er 
is een meneer die bijna wekelijks met zijn post naar De 
Papierwinkel komt. Maar sommigen zie ik eenmalig. Zo was 
er laatst iemand van 93 die zonnepanelen had aangeschaft 
en er niet uit kwam met het aanmelden bij zijn energie
leverancier. Voor ons is dat zo gebeurd, terwijl het voor 
mensen die niet digitaal vaardig zijn een obstakel is.’ Freek 
ziet dat de armoede toeneemt, de druk op sommige gezinnen 
wordt steeds groter. ‘Met de hand in het haar vragen ze 
zich af hoe ze het allemaal voor elkaar moeten krijgen. Wij 
wijzen ze dan op Stichting Leergeld, jeugdfondsen en sport 

‘Hoe komt dat nu?’
Een van de bezoekers van De Papierwinkel is  
mevrouw C. Ze zit er omdat ze na een scheiding  
in een huurwoning terechtkwam en huurtoeslag 
had aangevraagd. Nu moet ze die huurtoeslag 
terugbetalen. ‘Ik hoop dat de vrijwilliger van De 
Papierwinkel mij uit kan leggen hoe dat komt’, 
vertelt ze. ‘Ik ben hier nu voor de derde keer. 
Eerst wist ik niet dat het bestond; een dame  
van de woningbouwvereniging stuurde me  
met mijn vragen hiernaartoe. Ik ben zo blij dat  
ze me helpen, in mijn eentje weet ik echt niet 
hoe ik dit op moet lossen.’

en cultuurfondsen. Wist je dat er tegenwoordig ook een 
sportfonds voor volwassenen bestaat? Vroeger meldden we 
vijf gezinnen per jaar aan, nu soms vijf per week. Mensen 
komen hier puur omdat ze hulp nodig hebben.’

Elke woensdag houdt De Papierwinkel van 9.00 tot 12.00 
uur inloop in de oude DOSRkantine bij voetbal vereniging 
E.M.M. ’21 in Roelofarendsveen. Op afspraak kun je sinds 
kort ook terecht op maandagavond van 19.00 tot 20.30 uur 
bij Bibliotheek Rijn en Venen in Tech Campus De School. 
Bel of whatsapp voor een afspraak met 0616695232. In  
Leimuiden kun je op afspraak terecht bij de Ontmoeting 
Meer informatie is te vinden op www.dedriemaster.nu 
(zoek op ‘Papierwinkel’) of mail naar papierwinkel@ 
dedriemaster.nu.

Hulp bij administratieve zaken

Kom je er niet uit 
met een fonds of  
regeling? Weet je 
niet hoe je je aan
gifte moet doen,  
of heb je andere  
administratieve  
vragen? De Papier
winkel helpt. 

H5 Papier winkel JH_2.indd   47H5 Papier winkel JH_2.indd   47 09-10-2023   15:4809-10-2023   15:48



Inspiratie opdoen voor thuis
De showroom van Carpentier Keukens & Wonen in Aalsmeer

is compleet vernieuwd. Bij ons vind je de mooiste keukens 

met apparatuur van topmerken zoals Miele, Bosch, Siemens, 

SieMatic en Interliving. Ben je gericht op zoek? Of wil je 

gewoon eens rondkijken? In onze showroom in Aalsmeer 

doe je zeker inspiratie op!

Of ben je misschien toe aan een nieuwe houten-, pvc- of 

tegelvloer? Of wellicht op zoek naar een inloopkast of 

complete inrichting voor je woning? Ook hiervoor kan je 

bij Carpentier Keukens & Wonen zeker terecht! Maak snel 

een afspraak met één van onze adviseurs of bezoek onze 

showroom in Aalsmeer zodat we samen jouw woonwens 

kunnen bespreken.

Carpentier Keukens & Wonen

Oosteinderweg 91  

1432 AG  Aalsmeer 

0297 - 383280  

www.carpentier.nl
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Aandacht en kwaliteit zĳ n onze basis ingrediënten voor jouw interieur. 
Wil je dat ook ervaren? Kom dan langs in Aalsmeer. Je zult verrast zĳ n door 
onze topmerken in keukens, wonen en slapen. Of surf naar www.carpentier.nl

De mooiste 
interieurs 
ontwerpen 
wĳ  voor jou
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